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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

1. Bemærkninger til dagsordenen

Sagsnr.: 14/971

Punkttype -
 

Tema -
 

Sagsbeskrivelse -
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forslag om at punkt 25 ”Ansættelse af ny kommunaldirektør” 
behandles som sidste punkt på dagsordenen godkendt.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

2. Meddelelser

Sagsnr.: 14/969

Punkttype -
 

Tema -
 

Sagsbeskrivelse - Fælleskommunalt Nordsjællands Brandvæsen
På byrådsmødet den 9. oktober 2014 godkendte byrådet etablering af 
det fælleskommunale Nordsjællands Brandvæsen. Af 
sagsfremstillingen indgik, at samlokalisering af administrationen 
skulle ske på Egevangen 4 i Kokkedal efter forhandling med udlejer. 
Det er imidlertid ikke lykkes at indgå en lejeaftale om denne adresse 
som forventet. Fredensborg Kommune har derfor forhandlet sig til en 
anden lejeaftale på adressen Kokkedal Industripark 14, Kokkedal. Den 
nye lejeaftale vurderes som bedre og billigere end den hidtil 
forudsatte.
 
Der skal således ske en ændring af det nye selskabs vedtægter i § 2 om 
Nordsjællands Brandvæsens hjemsted (samordningsaftalen, bilag 3 til 
byrådsmødet den 9. oktober 2014), hvilket skal ske inden vedtægterne 
forelægges Det kommunale tilsyn til godkendelse.
 
Da sagen er politisk færdigbehandlet i Allerød er der efter aftale med 
borgmesteren givet positiv tilbagemelding til Fredensborg Kommune, 
jf. mail til byrådet den 27. oktober 2014. 
 
 
- Tværkommunalt samarbejde på forsyningsområdet
Allerød kommune har d. 21. oktober 2014 modtaget invitation til at 
deltage i en tværkommunal analyse af mulighederne for en fusion på 
forsyningsområdet. Følgende 14 kommuner er inviteret: Allerød, 
Egedal, Furesø, Gentofte, Gladsaxe, Hørsholm, Lyngby-Tårbæk, 
Rudersdal, Hillerød, Frederikssund, Halsnæs, Gribskov, Helsingør og 
Fredensborg. 
 
For disse 14 kommuner foreligger allerede en del fælles data og 
basismateriale bl.a. som følge af initiativer fra de 14 
forsyningsdirektørerne. Borgmesteren har tilkendegivet, at kommunen 
gerne vil være en del af analysen, idet tiden er inde til at se på om der 
er yderligere effektiviseringsgevinster at hente i forsyningssektoren. Vi 
har i dag et velfungerende samarbejde med Rudersdal om 
spildevandet, vandforsyningen er privat og Allerød Kommune er en 
del af ejerkredsen af Nordforbrændingen, som ligeledes er et 
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velfungerende forsyningsselskab på affalds- og varmeområdet. 
Endeligt kommissorium vil foreligge ultimo 2014. Den samlede 
økonomiske ramme for analysen er maksimalt 500.000 kr., hvoraf 
Allerød er indstillet på at dække sin andel.
 
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Borgmesteren orienterede om møde afholdt med Justitsminister Mette 
Frederiksen den 17. november 2014, samt henvendelse fra Farum 
Fjernvarme. 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

3. Forventet regnskab pr. 30. september 2014

Sagsnr.: 14/16571

Punkttype Beslutning
 
 

Tema Byrådet og Økonomiudvalget skal tage stilling til det forventede 
regnskab pr. 30. september 2014. Desuden skal der træffes beslutning 
om tillægsbevillinger på netto 2,2 mio. kr. i merudgifter, som 
finansieres af kassebeholdningen.
 
 

Sagsbeskrivelse Det forventede regnskab pr. 30. september 2014 er beskrevet detaljeret 
i de to vedlagte notater. 
 
Notatet ”Forventet regnskab pr. 30. september 2014” giver en 
detaljeret gennemgang af det forventede regnskab med udgangspunkt i 
hovedoversigten. 
 
Notatet ”Forventet regnskab – sammendrag og hovedkonklusioner” er 
et sammendrag af førstnævnte notat, og indeholder de væsentligste 
konklusioner i hovedtræk. 
 
Det forventede regnskab er udarbejdet i oktober 2014 på baggrund af 
budgetopfølgningen ultimo september måned. I det forventede 
regnskab er der således taget højde for konsekvenserne af Direktionens 
beslutning om ansættelses- og udgiftstop for 2014. 
 
Det forventede regnskab pr. 30. september 2014 viser et overskud af 
den ordinære drift på 52,8 mio. kr. samt et forventet træk på 
kassebeholdningen i 2014 på 26,3 mio. kr., hvilket er 1,5 mio. kr. mere 
end oprindeligt budgetteret.
 
De forventede serviceudgifter udgør 1.025,0 mio. kr., hvilket er en 
mindreudgift på 6,6 mio. kr. i forhold til Allerød Kommunes 
serviceramme på 1.031,6 mio. kr. 
 
I forhold til det forventede regnskab pr. 30. juni 2014 er der en 
forbedring af kassebeholdningen på 19,8 mio. kr. i 2014, hvilket i 
hovedtræk skyldes følgende forhold:
 
 ·    Mindreudgifter til service på 24,7 mio. kr. Rammebesparelsen på 

18 mio. kr. er fordelt på afdelinger og virksomheder, og næsten 
alle afdelinger kan konstatere betydelige mindreudgifter i forhold 
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til det sidste forventede regnskab. Samlet set forventes det således, 
at der opnås besparelser/mindreudgifter, som er 6,6 mio. kr. større 
end rammebesparelsen. 

 
·     Der forventes yderligere udgifter til aktivitetsbestemt 

medfinansiering på 2,8 mio. kr. 
 
·     Fortsat store tilbagebetalinger af grundskyld og dækningsafgifter 

som følge af vurderingsændringer af grundværdier og dertil 
hørende renteudgifter giver forventede yderligere udgifter på 6,4 
mio. kr. 

 
·     Færre udgifter vedr. anlæg på 3,9 mio. kr. i 2014, som bl.a. skyldes 

en tidsforskydning på flere anlægsprojekter Derudover foreslås 
bevillingsændringer på 2,1 mio. kr. i mindreudgifter grundet 
væsentligt mindreforbrug på et anlægsprojekt, og at 
anlægsbevillingen vedr. Mungo Park foreslås returneret til kassen. 
Den forventede overførsel til 2015 øges med 2,3 mio. kr. 

 
Økonomi og It vurderer sammenfattende, at de væsentligste 
usikkerhedsfaktorer i det forventede regnskab udgør følgende: 
 
·         Det er fortsat usikkert, hvor store tilbagebetalingerne på 

grundskyld og dækningsafgifter bliver for 2014. Ligeledes er der 
usikkerhed om, hvor store de dertil hørende renteudgifter bliver. 
Der er i budget 2015 indarbejdet merudgifter til yderligere 
tilbagebetalinger, men det er ligeledes usikkert om beløbet er 
tilstrækkeligt. 

·         Der er relativ stor usikkerhed om årets resterende udgifter til 
den aktivitetsbestemte medfinansiering på sundhedsområdet. 
Budget 2015 er baseret på forbruget i 2014, som er væsentligt 
højere end i 2013, der eksisterer dog en usikkerhed om udgiftens 
størrelse i 2015. 

·    Som følge af en stigning i antallet af flygtninge fra særligt Syrien, 
er det usikkert, hvor mange merudgifter kommunen får hertil i 
2014 og fremover. Det kan give merudgifter til anlæg såvel som 
merudgifter på familieområdet, skoleområdet som 
borgerserviceområdet. 

·         Som følge af ændringer i ministeriets regler afsluttes 2014-
regnskabsårets supplementsperiode (bogføring i januar/februar 
2015 regnskab 2014) ca. 3 uger tidligere end forudgående år. Det 
er usikkert om der i det forventede regnskab er taget tilstrækkelig 
højde for, at der kan være udgifter, som normalt ville være bogført 
i regnskabsåret, men som med den forkortede supplementsperioden 
først vil blive bogført i regnskab 2015. Der vil her alene være tale 
om en tidsforskydning imellem årene, og usikkerheden knyttes 
derfor alene til regnskab 2014.
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Administrationens 
forslag

Forvaltningen forslår, at der gives en tillægsbevilling i 2014 på samlet 
set 2,2 mio. kr. i nettomerudgifter, som finansieres af 
kassebeholdningen. Tillægsbevillingerne er specificeret i punktet 
Økonomi og finansiering.
 
 

Økonomi og 
finansiering

Der søges om en tillægsbevilling i 2014 på 2,2 mio. kr. i 
nettomerudgifter, som finansieres af kassebeholdningen. 
 
Nedenfor fremgår en specifikation af tillægsbevillingerne. En 
yderligere beskrivelse af de enkelte poster findes i notatet vedr. 
forventet regnskab.

 

 Skatter 4.027.800 kr.
 Renter 1.577.862 kr.
 Anlæg -2.137.717 kr. 
 Øvrige finansforskydninger -1.000.000 kr.
 Låneoptagelse -300.000 kr.

I alt 2.167.945 kr. i nettomerudgifter.
 
 
 
 
 
 
 
 

Bilag Forventet regnskab pr. 30. september 2014.pdf
Forventet regnskab pr. 30. september - sammendrag og 
hovedkonklusioner.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forvaltningens forslag indstilles godkendt.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

4. Aktuel økonomi

Sagsnr.: 14/3751

Punkttype Orientering
 

Tema Direktionen orienterer om aktuel økonomi.
Notat med oversigt over den løbende kassebeholdning 2012-2014, 
kassebeholdningen pr. dag i oktober måned 2014, samt udviklingen i 
den gennemsnitlige kassebeholdning 2010-2018 er vedlagt som bilag.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at orienteringen tages til efterretning.
 

Bilag Kassebeholdnigen oktober2014 med notat.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Orienteringen taget til efterretning.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

5. Fælleskommunalt samarbejde 

Sagsnr.: 14/15261

Punkttype Beslutning
 

Tema Byrådet godkendte på møde den 9. oktober 2014 igangsætning af et 
fælleskommunalt beredskab med Fredensborg, Helsingør, Hørsholm 
og Rudersdal kommuner.
 
I forlængelse heraf har Borgmester Jørgen Johansen anmodet om, at 
der udarbejdes sag til Økonomiudvalget med henblik på drøftelse af 
mulighederne for etablering af tværkommunale samarbejder på andre 
områder.
 

Sagsbeskrivelse Allerød Kommune har siden kommunalreformen alene på grund af 
kommunestørrelsen skullet foretage en løbende vurdering af, hvordan 
der sikres en faglig og økonomisk bæredygtighed i opgaveløsningen. 
Strategien for dette har blandt andet været gennem tværkommunale 
samarbejder, hvor der gennem befolknings- og opgavemæssig 
volumen skabes faglig og økonomisk bæredygtighed i 
opgaveløsningen.
 
Økonomiudvalget besluttede på møde den 9. november 2010, at fokus 
for Allerød Kommunes tværkommunale samarbejde skulle være 
konkrete samarbejder med flere forskellige kommuner med henblik på 
udnyttelse af de faglige og økonomiske gevinster, der på kort sigt vil 
være ved opgavespecifikke samarbejder. Det vil sige konkrete 
samarbejder med flere forskellige kommuner med henblik på optimal 
udnyttelse af faglige og økonomiske ressourcer. I forlængelse heraf har 
Forvaltningen udarbejdet en række for-analyser om mulige 
fælleskommunale samarbejder i perioden 2011 – 2014. Det drejer sig 
blandt andet om; 
 
- Fælles hjælpemiddeldepot med Furesø Kommune (for-analyse)
- Fælles Jobcenter med Rudersdal Kommune (for-analyse)
- Samarbejde om IT-drift Ballerup, Furesø og Egedal (for-analyse) 
- Fælleskommunalt storkøkken (i drift) 
- Fælleskommunalt beredskab (forventes i drift 1. januar 2015)
- Fælleskommunalt indkøbssamarbejde (i drift)
 
For-analyserne er blevet forelagt Økonomiudvalget/byrådet der 
konkret har taget stilling til om Forvaltningen skulle arbejde videre 
med etablering af de fælleskommunale samarbejder. 
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For at sikre fortsat fokus på området har Borgmesteren anmodet om, at 
Økonomiudvalg og fagudvalg drøfter konkrete forslag og emner, hvor 
der kan igangsættes undersøgelse af tværkommunale samarbejder. 
 
I forlængelse af drøftelsen i fagudvalg og Økonomiudvalg vil der ske 
en konkret prioritering af hvilke fælleskommunale samarbejder 
Allerød kommune ønsker at gå i dialog med nabokommunerne 
omkring.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at
- Økonomiudvalg og fagudvalg drøfter konkrete forslag og emner, 
hvor der kan igangsættes for-analyse af tværkommunale samarbejder.
- at der i forlængelse af Økonomiudvalget og fagudvalgenes drøftelse 
sker en samlet prioritering af emnerne i Økonomiudvalget.  
 
 

Økonomi og 
finansiering

Der er ikke afsat særskilte økonomiske ressourcer til for-analyser af 
mulige tværkommunale samarbejder. 
 

Dialog/høring Konkrete forslag om samarbejde med andre kommuner vil indgå i en 
høring eller dialog med MED-udvalg, råd og andre relevante aktører 
på det pågældende samarbejdsområde i forbindelse med en politisk 
beslutning om at indgå i et konkret samarbejde.
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forvaltningens forslag godkendt.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

6. Opfølgning byrådets aften - vision for Allerød Kommune

Sagsnr.: 14/198

Punkttype Beslutning
 

Tema Som opfølgning på byrådets forårsseminar afholdt byrådet tema møde 
den 2. oktober 2014 med fokus på temaerne – planstrategi, vision for 
Allerød Kommune og Allerød som servicevirksomhed.  
 
Som opfølgning på byrådets drøftelse har Borgmesteren anmodet om, 
at Forvaltningen udarbejder sag til Økonomiudvalget med henblik på 
fastlæggelse af endelig plan/proces for udarbejdelse af samlet vision 
og strategi for Allerød kommune. 
 
 
 

Sagsbeskrivelse Borgmester Jørgen Johansens oplæg fra byrådets aften er vedlagt som 
bilag til punktet. Af oplægget fremgår Borgmesterens forslag til proces 
for udarbejdelse af samlet vision og strategi for Allerød kommune.  
 
Procesplan
2014
- Plan for vision/strategiarbejde bliver vedtaget i ØU  
- Politiske partier diskuterer Fælles udvikling i balance
- Udvalgsformænd mødes og diskuterer implementering i udvalg

2015 forår/sommer
- Møde med borgere og seminar med ØU/Hovedudvalg i januar
- Dialog mellem udvalg og interessenter
- Udvalget præsenterer resultat på byrådets forårsseminar 
- Byrådet præsenterer oplæg til vision/strategi for borgerne

2015 efterår
- Byrådet vedtager sin vision/strategi    
 
Processen for udarbejdelse af den endelige vision/strategi for Allerød 
Kommune sker som følge af ovenstående tidsplan sideløbende med 
udarbejdelse af planstrategien – ligesom der vil være indholdsmæssige 
sammenfald. Processen og indholdet for planstrategien og visionen for 
Allerød Kommune skal derfor koordineres i det videre arbejde. 
Processen for udarbejdelse af planstrategi og borgertopmødet 
behandles i særskilt sag.  
 
 



Økonomiudvalget 2014-2017 tirsdag den 18. november 2014 11

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at Økonomiudvalget godkender proces for 
udarbejdelse af strategi/vision for Allerød Kommune.
 
 
 

Bilag Vision Allerød [Skrivebeskyttet].pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Proces for udarbejdelse af vision for Allerød Kommune som beskrevet 
i sagsbeskrivelsen godkendt.
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

7. Planstrategi - borgermøde januar 2015

Sagsnr.: 14/9106

Punkttype Beslutning
 

Tema I henhold til planlovens § 23 a. skal kommunalbestyrelsen inden 
udgangen af den første halvdel af den kommunale valgperiode 
offentliggøre en strategi for kommuneplanlægningen. Som led i 
udarbejdelse af planstrategi, godkendte Økonomiudvalget på møde den 
9. september 2014 dato, samt overordnet ramme for afholdelse af 
borgermøde i Allerød Kommune. 
 
Økonomiudvalget anmodes om at godkende overordnet program for 
borgermødet den 24. januar 2015. 

Sagsbeskrivelse Planstrategien skal indeholde oplysninger om den planlægning, der er 
gennemført efter den seneste revision af kommuneplanen, 
kommunalbestyrelsens vurdering af og strategi for udviklingen samt 
beslutning om enten, at kommuneplanen skal revideres i sin helhed, 
eller at der skal foretages revision af kommuneplanens bestemmelser 
for særlige emner eller områder i kommunen.
 
Allerød byråd blev på byrådets aften den 2. oktober 2014 præsenteret 
for oplæg fra teknologirådet til proces for udarbejdelse af planstrategi, 
herunder overordnet program for borgermødet den 24. januar 2015. 
Som det fremgår af vedlagte bilag igangsættes arbejdet i efteråret 2014 
med indsamling af viden og fakta om udviklingen af boligområderne 
samt befolkningssammensætningen i Allerød Kommune. Materialet 
skal blandt andet danne baggrund for drøftelserne på borgermødet.  
 
Borgermødet den 24. januar 2015 afvikles i tidsrummet 10.00-17.00 
med deltagelse af et repræsentativt udvalg af borgere fra Allerød 
Kommune. Dagen planlægges som et afvekslende miks af oplæg ved 
eksterne oplægsholdere og debat i mindre grupper afsluttende med 
afstemning på konkrete dilemmaer og spørgsmål. På nuværende 
tidspunkt forventes der 3 tematiske sessioner på dagen – Boliger & 
Befolkningsudvikling, Kommunal kernevelfærd, samt Udvikling af 
Handel, Erhverv & Kultur i Allerød. Temaerne er uddybet i vedlagte 
bilag.     
 
Som afslutning på borgermødet planlægges en mere åben session, hvor 
deltagerne får rum og tid til i mindre grupper, at komme med konkrete 
ideer og input til planstrategien. 
 
På baggrund af resultaterne og opsamlingen fra borgermødet vil der i 



Økonomiudvalget 2014-2017 tirsdag den 18. november 2014 13

foråret 2015 være en drøftelse i Økonomiudvalget, herunder 
beslutning om hvorvidt kommuneplanen skal revideres i sin helhed, 
eller om der skal foretages revision af kommuneplanens bestemmelser 
for særlige emner eller områder i kommunen.
 
Teknologirådets oplæg for Allerød byråd den 2. oktober 2014 er 
vedhæftet som bilag til punktet. 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at overordnet program for borgermødet den 
24. januar 2015 godkendes.   
 
 
 
 
 
 

Bilag Allerød borgerinddr planstrategi 29-09-14 Lars Klyver 
[Skrivebeskyttet].pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forvaltningens forslag godkendt.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

8. Opfølgning budgetaftale 2015 - 2018

Sagsnr.: 14/16639

Punkttype Beslutning
 

Tema  
Økonomiudvalget anmodes om at træffe beslutning om den videre 
proces for behandling af emnerne i budgetaftale for 2015 - 2018.
 

Sagsbeskrivelse Borgmesteren har anmodet Forvaltningen om at udarbejde en status 
for de emner, der fremgår af budgetaftalen, og samtidig fremkomme 
med forslag til videre behandling af emnerne i aftalen.
 
Som opfølgning herpå har Forvaltningen udarbejdet vedlagte notat 
med status og forslag til videre behandling.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler;
- at status på emnerne i budgetaftalen tages til efterretning, og
- at vedlagte forslag til den videre behandling af emnerne i aftalen 
godkendes.
 

Bilag Opfølgning Budgetaftale 2015 - 2018.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forvaltningens forslag godkendt med 4 stemmer for. Imod stemte 3 
medlemmer (Nikolaj Bührmann, Agnete Fog og Miki Dam Larsen). 1 
medlem undlod at stemme (John Køhler).
 
Nikolaj Bührmann, Agnete Fog og Miki Dam Larsen har ønsket 
følgende mindretalsudtalelse ført til protokol:
 ”Nikolaj Bührmann, Agnete Fog og Miki Dam Larsen stemmer imod 
idet de ønsker en effektiviseret politisk struktur fra 01.01.15.” 
 
 
 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

9. Forslag til byggeprogram ny daginstitution Ravnsholt

Sagsnr.: 12/17127

Punkttype Beslutning 
 

Tema Med afsæt i det netop indgåede budgetforlig har ekstern rådgiver, 
lederen for klyngeinstitutionen og Forvaltningen i samarbejde 
udarbejdet udkast til byggeprogram for ny daginstitution ved 
Ravnsholtskolen. Sagen forelægges med henblik på indstilling til 
byrådet.
 
 

Sagsbeskrivelse Børn- og Skoleudvalget besluttede på møde den 13. maj 2014, at 
aflyse udbudsproces for byggeri af ny daginstitution ved 
Ravnsholtskolen. Som opfølgning på udvalgets beslutning blev der 
den 27. maj 2014 indgået aftale med ny ekstern bygherrerådgiver og 
nedsat ny tovholdergruppe med blandt andet repræsentanter fra 
forældrebestyrelsen. 
 
Den eksterne bygherrerådgiver har på baggrund af eksisterende 
baggrundsmateriale, visionspapir udarbejdet af Klyngeinstitutionen i 
Ravnsholt samt møder i arbejdsgruppen udarbejdet endeligt udkast til 
udbudsmateriale. Materialet har senest været drøftet på møde i 
tovholdergruppen den 20. oktober 2014. 
 
På baggrund af tidligere politiske drøftelser og budgetforliget for 2015 
- 2018 tager udbudsmaterialet afsæt i følgende overordnede rammer:
 
Placering
Et af de centrale kritikpunkter i forbindelse med det tidligere 
udbudsmateriale var placering af den nye dagsinstitution. 
Daginstitutionen var her disponeret for enden af hallen ved 
Ravnsholtskolen med kobling til Skovsneppen, mens udearealet var 
afgrænset af multibanen og beachvolleybanen. Både 
forældrebestyrelsen og daginstitutionen påpegede, at grunden, hvor 
den nye daginstitution var påtænkt opført, var for lille i forhold til at 
sikre optimale udearealer. Som konsekvens heraf, tager 
udbudsmateriale afsæt i, at det samlede areal kan indgå i tilbudsgivers 
forslag, herunder arealet hvor multibanen og beachvolleybanen er 
placeret. Udbudsmaterialet er derfor tilrettelagt som et åbent udbud, 
hvor tilbudsgiver bedes fremlægge bud på en optimal planløsning og 
arealanvendelse, der tager hensyn til etablering af tilstrækkelig 
udeareal til daginstitutionen, fastholdelse af arealer til idræt for 
Ravnsholtskolen og mindre justering i tilkørselsforhold. 
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Udbudsmaterialet tager afsæt i, at det samlede areal kan indgå i 
tilbudsgivers forslag, og at daginstitutionen ikke kun kan placeres i 
umiddelbar tilknytning til Skovsneppen. Der er derfor behov for 
udarbejdelse af ny lokalplan. Økonomiudvalget vil derfor på mødet 
den 18. november 2014 behandle forslag om igangsætning af 
udarbejdelse af ny lokalplan for området. Arbejdet med udarbejdelse 
med ny lokalplan vil ske parallelt med udbud, byggesagsbehandlingen 
og projekteringsfasen.
 
Økonomi, normering og kvm. 
Vedlagt udbudsmateriale tager afsæt i budgetforliget for 2015 – 2018, 
hvoraf det fremgår, at det samlede budget for byggeri af ny 
daginstitution ved Ravnsholtskolen udgør i alt 37,5 mio. kr. inklusiv 
overførte budget fra 2014. Institutionen er dimensioneret til en samlet 
normering på i alt 190 børn, heraf 40 skovbørnehavebørn.
 
I udbudsmaterialet er der fastlagt et minimumsareal på 1.700 kvm. 
nybyggeri ved sammenbygning og anvendelse af nuværende 
Skovsneppen på 200 kvm – et samlet byggeri på i alt 1.900 kvm. Ved 
nybyggeri, hvor der ikke sker en sammenbygning med Skovsneppen, 
er der fastlagt et minimums areal på 1.750 kvm. Fastlæggelsen af 
yderligere 50 kvm. ved nybyggeri til skovbørnehaven er sket i dialog 
med Klyngeinstitutionen under hensyntagen til projektets samlede 
økonomi og mulighederne for sambrug af værksteder mm. De 
yderligere 50 kvm. er primært til garderobe for skovbørnehavens 40 
børn.   
 
I tilfælde af, at Skovsneppen ikke indgår i den fremtidige 
klyngeinstitution indgår bygningen i byrådets efterfølgende drøftelser 
af bygningskomprimering.
 
Bæredygtighed – energi og miljø
Allerød Kommunes miljø- og energipolitik indebærer, at byggeriet 
som minimum skal opføres som Lavenergiklassebyggeri 2015, samt i 
henhold til bestemmelserne i senest gældende bygningsreglement. I 
byggeprogrammet er derudover præciseret, at kan lavenergiklasse 
2020 opnås i projektet, vil dette blive betragtet som en stor kvalitet.
 
I byggeprogrammet indgår endvidere, at der i projektet lægges vægt 
på, at der anvendes miljøvenlige materialer i forbindelse med 
byggeriet.
 
Forslag til udbudsbetingelser, byggeprogram, tidsplan, rumprogram 
samt matrikelkort er vedlagt som bilag til punktet.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at Børn- og Skoleudvalget indstiller forslag 
til byggeprogram godkendt i Økonomiudvalg og byråd.
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Afledte 
konsekvenser

-
 

Økonomi og 
finansiering

-
 

Dialog/høring -
 

Bilag 01.2 udbuds- og konkurrencebetingelser 21.10.2014.pdf
03 - Byggeprogram 21.10.2014.pdf
08 - Udbudstidsplan.pdf
19 - Rumskemaer.pdf
Matrikelkort.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Børn- 
og Skoleudvalget 
2014-2017 den 28-
10-2014

Formanden stillede forslag til byggeprogram godkendt, med følgende 
bemærkninger: 
 

-          Det ønskes, at den nye daginstitution placeres på arealet ned 
mod skolen, idet arealet længst mod nordøst svarende til en 
fodboldbane og lidt til friholdes. Det indarbejdes derudover i 
materialet, at det ikke er en forudsætning at multibanen 
retableres, hvis dette areal inddrages til projektet.

-          Der stilles ikke krav om sambygning med skovsneppen. 
Såfremt Skovsneppen ikke genbruges, skal tilbudsgiver 
indarbejde omkostninger til nedrivning i projektet.

 
For stemte: Jesper Hammer, Marie Kirk Andersen, Erik Lund, Miki 
Dam Larsen
 
Imod stemte Agnete Fog og Nikolaj Bührmann, som ønsker følgende 
mindretalsudtalelse ført til protokols:
 
”Nikolaj Bührmann og Agnete Fog stemte imod alene pga. 
spørgsmålet om antallet af børn. En kapacitet på 150-170 børn skønnes 
passende med baggrund i ønsket om styrelse af fleksibilitet og 
samarbejde med skole og øvrige institutioner i området om pædagogik, 
faglighed og bygningsambrug samlet set i forhold til kapaciteten i 
kommunen i øvrigt”.
 
Fraværende: John Køhler.

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

 
Forslag om at institution dimensioneres til en samlet normering på i alt 
190 børn, heraf 40 skovbørnehavebørn, indstilles godkendt med 6 
stemmer for. Imod stemte 2 medlemmer (Nikolaj Bührmann og 
Agnete Fog). 
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Agnete Fog og Nikolaj Bührmann har ønsket følgende 
mindretalsudtalelse ført til protokol: 
”Nikolaj Bührmann og Agnete Fog stemte imod alene pga. 
spørgsmålet om antallet af børn. En kapacitet på 150-170 børn skønnes 
passende med baggrund i ønsket om styrelse af fleksibilitet og 
samarbejde med skole og øvrige institutioner i området om pædagogik, 
faglighed og bygningsambrug samlet set i forhold til kapaciteten i 
kommunen i øvrigt”.
 
Økonomiudvalget indstiller byggeprogrammet godkendt, idet udvalget 
ønsker en placering så tæt som mulig på skolen under hensyntagen til 
en bevaring eller reetablering af multibanen inden for den afsatte 
økonomiske ramme, optimering af institutionens udearealer samt 
muligheden for at fremme fælles læringsmiljøer.
 
 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

10. Igangsætning lokalplan for område ved Ravnsholt skov

Sagsnr.: 14/16497

Punkttype Beslutning
 

Tema Økonomiudvalget anmodes om at igangsætte udarbejdelse af ny 
lokalplan for område ved Ravnsholt Skov – lokalplan 201.
 
Sagen afgøres i Økonomiudvalget. 
 

Sagsbeskrivelse I forbindelse med udarbejdelse af byggeprogram for ny daginstitution 
har forældrebestyrelsen og daginstitutionen påpeget, at grunden, hvor 
institutionen var påtænkt opført, var for lille til at sikre optimale 
udearealer. Som konsekvens heraf, tager det reviderede 
udbudsmateriale afsæt i, at det samlede areal kan indgå i tilbudsgivers 
forslag, herunder arealet hvor multibanen og beachvolleybanen er 
placeret. Udbudsmaterialet er derfor tilrettelagt som et åbent udbud, 
hvor tilbudsgiver bedes fremlægge bud på en optimal planløsning og 
arealanvendelse, der tager hensyn til etablering af tilstrækkelig 
udeareal til daginstitutionen, fastholdelse af arealer til idræt for 
Ravnsholtskolen, samt mindre justeringer i tilkørselsforhold.
 
Med henblik på at tilvejebringe det planmæssige grundlag for dette, og 
dermed etablering af ny daginstitution på mellem 1700 og 1900 kvm. i 
lokalplan område 201 ved Ravnsholt skov, skal der udarbejdes ny 
lokalplan.
 
Af gældende lokalplan for området fremgår, at Ravnsholtskolen, samt 
Skovbørnehave Skovsneppen er placereret i lokalplanens område 3 
”Offentlige formål, skole og institutioner”, mens fodboldbane og 
multibane er placeret i lokalplanens område 2 ”Offentlige formål, 
sportsarealer”. En forudsætning for, at det samlede areal kan indgå 
som en mulig placering af ny daginstitution er derfor, at der udarbejdes 
en ny lokalplan for området.
 
Tidsplan
Under forudsætning af Økonomiudvalgets godkendelse af 
igangsætning af udarbejdelse af ny lokalplan på mødet den 17. 
november 2014, forventes udkast til ny lokalplan behandlet i Teknik- 
og Planudvalget den 13. januar 2015, og udsendt i offentlig høring 8 
uger efter byrådets behandling den 27. januar 2015. 
 
Endelig udkast til ny lokalplan behandles i Teknik- og Planudvalget 
den 16. april 2015, Økonomiudvalget den 21. april, og byrådet den 30. 
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april 2015. 
 
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at igangsætning af udarbejdelse af ny 
lokalplan godkendes.

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forvaltningens forslag godkendt.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

11. Ansøgning om godkendelse af skema B

Sagsnr.: 14/14606

Punkttype Beslutning.
 

Tema Byrådet godkendte på mødet den 19. december 2013 skema A 
ansøgning vedr. opførelse af 30 almene boliger på Rådhusgrunden.
 
Boligorganisationen har nu fremsendt ansøgning om godkendelse af 
skema B.
 

Sagsbeskrivelse Skema A tilsagnet blev givet til Rosenvængets Boligselskab, der 
efterfølgende trak sig som bygherre. Domea, der er administrator for 
flere boligorganisationer og byggeforretningsfører, indgik 
efterfølgende aftale med Funktionærernes Boligforening om at 
videreføre det ansøgte projekt. Tilsagnet overgik derfor til ny 
boligorganisation, og efter aftale med landsbyggefonden er såvel 
skemasag og indbetalt grundkapital overgået til ny bygherre. 
Økonomiudvalget blev orienteret om forholdet på mødet den 17. juni 
2014.
 
Domea har nu på vegne af boligorganisationen og inden for tidsfristen 
fremsendt skema B ansøgning med henblik på godkendelse af 
projektet efter afholdt licitation.
 
Projektet
Projektet er uændret i forhold til skema A og indeholder 30 
familieboliger. Boligerne opføres i tre forskellige størrelser og har 
enten tre eller fire rum. Byggeriet indeholder 2.790 m2.
 
Skitser af projektet er vedlagt som bilag.
 
Anskaffelsessum
Den afholdte licitation viser, at anskaffelsessummen på 64,4 mio. kr. 
er uændret i forhold til skema A ansøgningen. 
 
Anskaffelsessummen er opgjort således:
 
Omkostningstype Udgift i mio. kr.
Grundudgifter 12,087
Entrepriseudgifter 44,307
Omkostninger 6,846
Gebyrer 1,181
I alt 64,421
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Rammebeløbet er 23.320 kr. pr. m2 boligareal inkl. energitillæg, og 
dermed ligger anskaffelsessummen i ansøgningen en smule under 
maksimumbeløbet, som er 65,1 mio. kr.
 
I følge lov om almene boliger finansieres anskaffelsessummen på 64,4 
mio. kr. på følgende måde:
 
Realkreditlån 88 %                             56.690.000 kr.
Kommunalt grundkapitallån 10 %        6.442.000 kr.
Beboerindskud 2%                               1.289.000 kr.-
                                                            64.421.000 kr.
 
Leje
Boligselskabet har estimeret at lejen vil udgøre ca. 1.076 kr. pr. m2 pr 
år ekskl. forbrug. Udgiften til forbrug, it og antenne forventes at 
udgøre ca. 120 kr. pr. m2 pr. år.
 
For de tre boligtyper svarer det til en månedlig husleje inklusiv forbrug 
på ca. 8.050 kr. for en bolig på 81 m2, ca. 9.550 for en bolig på 96 m2 
og ca. 11.150 kr. for en bolig på 112 m2.
 
Grundkapitalindskud
Det kommunale grundkapitalindskud svarende til 6,4 mio. kr. blev 
afsat i budgettet i forbindelse med behandling af skema A i december 
2013. Umiddelbart efter behandlingen af skema A blev beløbet 
overført til Landsbyggefonden, der udbetaler til boligorganisationen, 
når denne kan dokumentere, at der er afholdt udgifter svarende til 
beløbet. 
 
Da grundkapitalindskuddet er en fast procentsats reguleres denne i 
forhold til anskaffelsessummen. Da anskaffelsessummen er uændret i 
forhold til skema A ansøgningen, ændres grundkapitalindskuddet ikke 
på nuværende tidspunkt. 
 
Udnyttes rammen fuldt, kan det betyde en merudgift for kommunen på 
ca. 50.000 kr. på skema C tidspunktet. Bliver den samlede 
anskaffelsessum mindre end det ansøgte, reguleres 
grundkapitalindskuddet tilsvarende ned.
 
Garanti
I henhold til lov om almene boliger § 127 er det en forudsætning for 
tilsagn (godkendelse af skema A), at kommunalbestyrelsen garanterer 
for den del af lånet, som på tidspunktet for lånets optagelse har 
pantesikkerhed ud over 60 % af ejendommens værdi.
 
Kommunen har derved allerede påtaget sig en garanti for lånet. 
Boligorganisationen forventer på nuværende tidspunkt at kommunen 
skal garantere et beløb svarende til 28,6 mio. kr. Garantien påvirker 
ikke kommunens låneramme.
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Øvrigt
Der er fremsendt logistikplan i overensstemmelse med de gældende 
regler. Tidsplanen er ligeledes vedlagt ansøgningen og vedhæftet som 
bilag. 
 
Boligorganisationen har endnu ikke ansøgt om byggetilladelse. 
Skematilsagnet indeholder ikke en byggetilladelse, denne indhentes 
særskilt.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler at udvalget indstiller følgende godkendt i 
Økonomiudvalg og byråd.
 

 At skema B for 30 almene familieboliger 
med en anskaffelsessum på 64,4 mio. kr. 
godkendes

 At den foreløbige leje for boligerne på 
1.076 kr. pr. m2 pr. år. godkendes.

Bilag Rådhusgrunden, tegninger.pdf
Hovedtidsplan vedr Rådhusgrunden Allerød.pdf
Notat om skema B.pdf
Følgebrev skema B.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forvaltningens forslag indstilles godkendt.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

12. Fusion af daginstitutionerne på Violvej

Sagsnr.: 14/10222

Punkttype Beslutning.
 

Tema D. 27. marts 2014 besluttede byrådet, at opsige driftsaftalen med de 
selvejende daginstitutioner Rønneholtparkens vuggestue og 
Børnehuset Rønnehuset, idet der samtidigt blev optaget forhandling og 
dialog med bestyrelserne for Rønnehuset, Rønneholtparkens vuggestue 
samt Børnehuset Kastaniens forældrebestyrelse med henblik på at 
fusionere alle 3 institutioner. 

Det blev ligeledes besluttet, at Forvaltningen skulle udarbejde et notat 
for at sikre et positivt forhandlingsforløb og præcisere sagens status.”
 
Børn og Skoleudvalget bedes tage stilling til det forhandlingsresultat, 
som er indgået mellem de tre daginstitutioner.
 
Sagen afgøres i byrådet
 

Sagsbeskrivelse Forvaltningen har gennemført en forhandling med bestyrelserne i de 
tre daginstitutioner. Der har været afholdt tre møder, hvoraf de to 
møder har været afholdt med en fælles arbejdsgruppe.
 
De tre bestyrelser har udformet en opgørelse over, hvilke ønsker og 
krav, som var vigtige at fremføre i forhold til fusion af de tre 
daginstitutioner. 
 
På baggrund heraf er forskelle og sammenfald i krav og ønsker blevet 
oplistet og drøftet under følgende temaer:
 

·         Pædagogiske værdier og rammer
·         Madordning
·         Det lokale samarbejde
·         Forældreindflydelse og bestyrelsesansvar
·         Personalevilkår og –medindflydelse 
·         Ledelse
·         Økonomi
·         Organisering

 
Pædagogiske værdier og rammer
Der er enighed i alle tre institutioner om, at man gerne vil fortsætte 
med forskellige profiler i husene for at sikre kontinuitet såvel som et 
varieret pædagogisk tilbud i området.
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Madordning
Der er enighed om, at produktionskøkkenet i Rønneholtparkens 
vuggestue ønskes fastholdt, så der fortsat er mulighed for at tilbyde 
madordning, som er produceret i institutionen, til alle børn i den ny 
institution.
 
Der er desuden enighed om, at forældrene skal tilbydes en fornyet 
afstemning om valg af madordning i forbindelse med fusionen.
 
Det lokale samarbejde
Der er enighed om, at det lokale samarbejde mellem skoler og 
daginstitutioner ønskes fortsat. Ligeledes ønsker alle at fortsætte et 
samarbejde med dagplejen omkring legestuefaciliteter.
 
Forældrebestyrelse og bestyrelsesansvar
I de to selvejende daginstitutioner har bestyrelsen et formelt juridisk 
ansvar for økonomi og personaleledelse. De to selvejende institutioner 
ønsker den selvejende organisering fastholdt, mens 
arbejdsgruppemedlemmerne fra den kommunale institution fastholder 
et ønske om en kommunal klynge.
 
Der kan ikke identificeres store uenigheder i det pædagogiske 
værdigrundlag for de tre institutioner eller på, hvordan bestyrelserne 
udmønter deres beslutningskompetence i dagligdagen. 

 
Personalevilkår og –medindflydelse
I modsætning til medarbejdere i kommunale dagtilbud eksisterer der 
ikke en lovgivningsmæssig ret eller pligt for medarbejdere i en 
selvejende daginstitutioner til at være stemmeberettiget medlemmer af 
bestyrelsen.
 
I praksis kan der ikke identificeres forskelle på, hvordan bestyrelserne 
i de tre institutioner udmønter deres beslutningskompetence, idet 
medarbejderne i Børnehuset Rønnehuset og Rønneholtparkens 
vuggestue har deltaget i bestyrelsesarbejdet.
 
Ledelse
I de to selvejende daginstitutioner har bestyrelsen et formelt juridisk 
ledelsesansvar, som en kommunal forældrebestyrelse ikke har.
 
I forhold til lederens råderum i den daglige drift kan der ikke 
identificeres forskelle på de tre institutioner. Den strategiske ledelse i 
såvel de to selvejende som i den kommunale institution er foregået i 
samarbejde mellem ledere og bestyrelser.
 
Der er enighed om, at anbefale den nuværende leder af Børnehuset 
Kastanien som den fremtidige klyngeleder. 
 
Økonomi
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Det er et fælles indtrængende ønske, at de nuværende økonomiske 
underskud nulstilles i forbindelse med fusionen. Dette ønske har 
forvaltningen tidligere været i dialog med de selvejende bestyrelser 
om.
 
Organisering
Der kan ikke opnås enighed om at anbefale en fremtidig organisering.
 
Arbejdsgruppemedlemmerne fra de to selvejende bestyrelser 
fastholder et ønske om en selvejende klynge, mens 
arbejdsgruppemedlemmerne fra den kommunale institution fastholder 
et ønske om en kommunal klynge. 
 
Der lægges op til en politisk afgørelse af den fusionerede 
klyngeinstitutions fremtidige organisering.
 
Sammenfatning
Sammenfattende kan de siges, at de tre daginstitutioner har meget stor 
lighed og enighed omkring, hvordan drift og praksis tilrettelægges.
 
I forløbet har det ikke været muligt at identificere uoverensstemmelser 
i forhold til værdier og daglig drift – udover forskellene i det formelle 
juridiske ansvar mellem kommunale og selvejende dagtilbud.
 
Som en form for pilotprojekt har vuggestueafdelingen i Børnehuset 
Kastanien været sammenlagt med Børnehuset Rønnehuset hen over 
sommeren. Der gives udelukkende positive tilbagemeldinger på 
samarbejde mellem de to daginstitutioner.
 
Når der er truffet beslutning om fremtidig organisering, foreslås det, at 
processen omkring fusionen påbegyndes snarest muligt.
 
Supplerende sagsbeskrivelse
Udvalget besluttede at gennemføre en vejledende rundspørge blandt 
forældrene i de tre institutioner. Der er omdelt et skema pr. barn i de 
tre institutioner, og alle forældre som har haft lyst har dermed haft 
mulighed for at give udtryk for om de har præferencer vedrørende 
fremtidig organisering.
Undersøgelsen er gennemført i perioden 1. til 9. oktober 2014. 
 
Der er 162 indmeldte børn i de tre institutioner og der er indkommet 
120 besvarelser. Det giver en svarprocent på 74,1 %. Svarprocenten 
var højest blandt forældrene fra Kastanien og lavest i Rønnehuset. 
Langt de fleste som har svaret, har givet udtryk for at de foretrækker 
den ene organisering frem for den anden.. Kun 11 af de som har 
returneret skemaet har givet udtryk for, at de ikke har et klart ønske.
 
Generelt ønsker forældrene den organisering som findes i det tilbud, 
som de allerede benytter. Der er kun få som giver udtryk for, at man 
ønsker noget andet. 
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Der er indkommet en række bemærkninger og kommentarer, disse 
fremgår sammen med resultatet af undersøgelsen i vedlagte bilag.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at Børn- og Skoleudvalget træffer beslutning 
om, hvorvidt den fremtidige klyngeinstitution skal organiseres som 
selvejende eller kommunal daginstitution og indstille dette godkendt i 
Økonomiudvalg og byråd.
 

Afledte 
konsekvenser

-
 

Økonomi og 
finansiering

-
 
 

Dialog/høring Der er indkommet høringssvar fra:

 MED-udvalg i Rønneholtparkens 
vuggestue

 MED-udvalg i Børnehuset Rønnehuset
 MED-udvalg i Børnehuset Kastanien
 Bestyrelsen i Rønneholtparkens vuggestue
 Bestyrelsen i Børnehuset Rønnehuset
 Forældrebestyrelsen i Børnehuset 

Kastanien

 

Bilag Høringssvar fra bestyrelsen i Kastanien
Høringssvar fra Rønnehusets BH og Rønneholtparkens VU 
fusionsbestyrelse
Høringssvar fra personalet i Rønnehuset og Rønneholtparkens 
vuggestue.pdf
Høringssvar fra Med-udvalg i Kastanien.pdf
Fusions temaer.pdf
Resultat af rundspørge.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Børn- 
og Skoleudvalget 
2014-2017 den 16-
09-2014

Beslutning om fremtidig organisering træffes efter en vejledende 
afstemning blandt forældrene i de tre institutioner. Sagen genoptages 
herefter på Børn- og Skoleudvalgets møde den 28. oktober 2014. 
 
 

Beslutning Børn- 
og Skoleudvalget 

For kommunalisering stemmer Miki Dam Larsen, Agnete Fog og 
Nikolaj Bührmann.
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2014-2017 den 28-
10-2014

For selvejende stemmer Erik Lund, Marie Kirk Andersen og Jesper 
Hammer.
 
Sagen oversendes til Økonomiudvalg og byråd.
 
Fraværende: John Køhler.

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forslag om at den fremtidige klyngeinstitution organiseres som 
kommunal daginstitution indstilles godkendt i byrådet med 5 stemmer 
for. Imod stemte 3 medlemmer (Erik Lund, Poul Albrechtsen og Erling 
Petersen). 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

13. Maksimumbetaling for forældrearrangerede madordninger i dagtilbud

Sagsnr.: 14/15586

Punkttype Beslutning.
 

Tema Børnehuset Søageren har ansøgt om, at den maksimale 
forældrebetaling til forældrearrangerede madordninger i dagtilbud, 
som Allerød byråd fastsatte i 2003, forhøjes.
 
Udvalget anmodes om at tage stilling til forholdet og indstille evt. 
forhøjelse af maksimale forældrebetaling godkendt i byrådet.
 

Sagsbeskrivelse Børnehuset Søageren og Blovstrød Børnehus har en madordning, som 
er arrangeret og administreret af forældrene
 
Byrådet har fastsat den maksimale forældrebetaling for den 
forældrearrangerede madordning til 512 kr. pr. måned jf. 
Dagtilbudslovens § 17.
 
Prisen for den kommunale madordning udgør i 2014 892 kr. pr. 
måned.
 
Forældre, som vælger at arrangere en madordning, kan selv fastsætte 
prisen på denne madordning inden for den økonomiske ramme, som 
byrådet har besluttet. Søageren ønsker, at forhøje den nuværende 
betaling.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at udvalget indstiller godkendt i byrådet at 
den maksimale forældrebetaling for forældrearrangerede 
madordninger fastsættes til samme beløb som forældrebetaling ved 
kommunal madordning.
 

Afledte 
konsekvenser

-
 

Økonomi og 
finansiering

-
 

Dialog/høring -

Bilag Korrespondance vedrørende madordning.pdf
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_________________________________________________________
Beslutning Børn- 
og Skoleudvalget 
2014-2017 den 28-
10-2014

Udvalget indstillede forslaget godkendt i Økonomiudvalg og byråd. 
 
Fraværende: John Køhler.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Beslutning fra Børn- og Skoleudvalget indstilles godkendt.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

14. Ændring af tilsynspolitik for leverandører af personlig pleje og praktisk hjælp

Sagsnr.: 11/15684

Punkttype Beslutning
 
 

Tema Med henblik på indstilling til Økonomiudvalg og byråd anmodes 
udvalget om at tage stilling til Forvaltningens udkast til tilsynspolitik 
for tilbud efter lov om social service § 83, som er omfattet af reglerne 
om frit valg af leverandør efter lovens § 91. I praksis drejer det sig 
om individ orienteret tilsyn med leverandører af personlig pleje og 
praktisk hjælp til hjemmeboende borgere og med samtlige plejecentre i 
Allerød Kommune.
 
 

Sagsbeskrivelse I henhold til Lov om Social Service § 151 c, skal 
kommunalbestyrelsen udarbejde og offentliggøre en tilsynspolitik for 
tilbud efter § 83, som er omfattet af reglerne om frit valg af leverandør 
til personlig pleje og praktisk hjælp. Tilsynspolitikken skal indeholde 
kommunens procedure for udførelse af tilsyn med disse til bud og for 
opfølgning af tilsynene.
 
Byrådet skal mindst én gang årligt følge op på tilsynspolitikken, her 
under foretage de nødvendige justeringer.
 
Den nuværende tilsynspolitik omhandler uanmeldt og anmeldt tilsyn af 
hjemmeplejen og af private leverandører af personlig pleje, med over 
10 borgere, og det er dermed nødvendigt at korrigere kommunens 
tilsynspolitik. 
 
På baggrund af en ændring af Lov om Social Service, lov nr. 326 af 
23. marts 2013, der omhandler kommunalbestyrelsens tilrettelæggelse 
af borgernes frie valg af leverandør af hjemmehjælp, besluttede 
Sundheds- og Velfærdsudvalget i 2013 at udbyde ydelserne på 
området for personlig pleje og praktisk hjælp hos de hjemmeboende 
borgere, der havde valgt privat leverandør.
 
Sundheds- og Velfærdsudvalget valgte en model, med i alt 3 
leverandører, hvor den kommunale hjemmepleje er den ene, og hvor 
alle leverandører kan levere såvel personlig pleje, som praktisk hjælp. 
I forbindelse med valg af udbudsmodel skulle Forvaltningen:

 Opsige alle private leverandører med 6 
måneders varsel
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 Udarbejde revideret udbudsmateriale, der 
sikrer kvalitet, kommunikation og 
samarbejde om udviklingstiltag

 Sikre tilsyn af samtlige leverandører

Udbuddet er gennemført i 2014, og dermed er alle leverandører 
omfattet af uanmeldt og anmeldt tilsyn.
 
Rent praktisk er der tale om tilsyn hos yderligere én privat leverandør, 
end i 2013 og 2014. Tilsynene af plejecentrene er uændret
  
Forvaltningen har udarbejdet et forslag, til ny tilsynspolitik.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at Sundheds- og Velfærdsudvalget indstiller 
vedlagte udkast til tilsynspolitik godkendt i Økonomiudvalg og byråd, 
og at den årlige opfølgning på tilsynspolitikken fremover sker i 
Sundheds- og Velfærdsudvalget i sammenhæng med godkendelse af 
kvalitetsstandarderne.

Afledte 
konsekvenser

Samtlige leverandører af personlig pleje og praktisk hjælp vil årligt 
modtage uanmeldt tilsyn af ekstern tilsynsleverandør, og deltage i 
anmeldt dialogbaseret tilsyn. Sundheds- og Velfærdsudvalget vil blive 
præsenteret for samtlige tilsynsrapporter.
 

Økonomi og 
finansiering

De uanmeldte tilsyn foretages på baggrund af et udbud, i dag ved 
BDO, Kommunernes revision A/S. Den estimererede udgift for et 
ekstra tilsyn er ca. 20.000 kr./år. 
 
Udgiften afholdes inden for Ældre- og Sundheds samlede budget.

Dialog/høring Ældreråd og handicapråd
 
 

Bilag Ny Tilsynspolitik for personlig og praktisk hjælp 2014
Ældrerådets høringsvar SVU og ØU

_________________________________________________________
Beslutning 
Sundheds- og 
Velfærdsudvalget 
2014-2017 den 29-
10-2014

Udvalget indstiller Forvaltningens forslag godkendt i 
Økonomiudvalget og byrådet.
 
Der forelå høringssvar fra Ældrerådet. Taget til efterretning.

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-

Beslutning fra Sundheds- og Velfærdsudvalget indstilles godkendt.
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11-2014

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

15. Forslag til svar til Statsforvaltningen vedrørende klage i sag om låsesystem

Sagsnr.: 14/17020

Punkttype Beslutning
 

Tema I forbindelse med henvendelse fra borger til Statsforvaltningen i sag 
vedrørende udbud af låsesystem, har Statsforvaltningen anmodet 
byrådet om en udtalelse.
 
 

Sagsbeskrivelse Der er udarbejdet udkast til svar til Statsforvaltningen. I besvarelsen er 
der redegjort for sagens forløb. 
 
Sagen vedrørende udskiftning af låsesystem i visse af kommunens 
ejendomme har tidligere være behandlet at Klima- og Miljøudvalget, 
Økonomiudvalget og byrådet på følgende møder: 
 
Økonomiudvalget sendte den 16. april 2013 sag fra John Jensen til 
Klima- og Miljøudvalget
 
Klima og Miljøudvalget behandlede sagen den 11. juni 2013, 10. 
september 2013, 21. november 2013 og 26. november 2013.
 
Økonomiudvalget behandlede sagen den 21. november 2013. 
 
Byrådet behandlede sagen den 19. december 2013.
 
Der henvises til disse dagsordenspunkter og bilag.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at Statsforvaltningens henvendelse besvares i 
overensstemmelse med vedlagte forslag.
 
 

Bilag Udkast til udtalelse.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forvaltningens forslag indstilles godkendt.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

16. Beslutning om fremtidig budgetstatus for lysløjpe 

Sagsnr.: 14/4022

Punkttype Beslutning.
 

Tema Økonomiudvalget behandlede 30. september 2014 sagen ”Afslutning 
af anlægsstop” og besluttede at oversende sag om etablering af 
lysløjpe til behandling i Kultur- og Idrætsudvalget.
Udvalget anmodes om at beslutte den fremtidige budgetstatus for 
lysløjpen.
 
 

Sagsbeskrivelse Af Økonomiudvalgets dagsordenspunkt vedrørende lysløjpen fremgår 
følgende:
 
”Der er på investeringsoversigten afsat 0,45 mio. kr. i 2014 til 
etablering af lysløjpe. Sagen blev behandlet på KIU 31. marts 2014, 
hvor et enigt udvalg afviste Forvaltningens forslag til placering af 
lysløjpen. Placeringen af lysløjpen har været drøftet siden beløbet til 
en lysløjpe blev afsat. Forvaltningen skal i øvrigt bemærke, at 
etablering af lysløjpe indgik første gang i budgetforliget for 2006-09 
med et etapeopdelt projekt med 0,45 mio. kr. i 2007 og 0,65 mio. kr. i 
2008. I investeringsoversigten for 2014 indgår kun første etape og 
budgettet er ikke fremskrevet siden 2006”. 
 
Økonomiudvalget besluttede, at sagen genoptages i Kultur- og 
Idrætsudvalget.
 
Kultur- og Idrætsudvalgets besluttede den 31. marts 2014, at der skulle 
undersøges en alternativ placering. På baggrund af beslutningen har 
Forvaltningen undersøgt, hvorvidt der for det afsatte beløb og inden 
for de gældende planmæssige rammer kan etableres en lysløjpe i 
forbindelse med Allerød Idrætspark
 
Forvaltningen vurderer, at det indenfor det afsatte budget er muligt at 
etablere en belyst sti i omkredsen af de etablerede boldbaner i 
overensstemmelse med lokalplan 281 for området. 
 
Der er i det nuværende budget ikke afsat midler til drift af en lysløjpe.
 
Forvaltningen foreslår, at udvalget beslutter et af to forskellige forslag: 

1. Forvaltningen udarbejder et projekt med etablering af belyste stier 
ved Allerød Idrætspark indenfor det afsatte budget med henblik på at 
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projektet præsenteres for udvalget ultimo 2014/ primo 2015 og at der i 
samme forbindelse udarbejdes estimat på årlig afledt drift, som 
efterfølgende skal bevilges.
 
2. Udvalget indstiller til Økonomiudvalget og byrådet at projektet 
udgår af investeringsoversigten, at bevillingen på 0,45 mio. kr. tilføres 
kassebeholdningen og anlægssagen lukkes. 

 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag nr. 2 under henvisning til det 
manglende budget til afledt drift og kommunens økonomiske 
situation. 
 
 
 

Økonomi og 
finansiering

Der er afsat 0,45 mio. kr. på investeringsoversigten for 2014. Ved valg 
af forslag nr. 2 tilføres kassebeholdningen 0,45 mio. kr. 
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 03-
11-2014

Udvalget indstiller forslag 2. Der udsendes pressemeddelelse. 
 
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forslag om at sagen behandles i forbindelse med overførselssagen 
godkendt.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

17. Anlægsregnskab for centralisering af Tandplejen

Sagsnr.: 14/14451

Punkttype Beslutning
 
 

Tema Udvalget anmodes om at indstille anlægsregnskabet for centralisering 
af Tandplejen godkendt i Økonomiudvalget.
 
 

Sagsbeskrivelse Byrådet meddelte d. 27. juni 2013 en anlægsbevilling på 6,0 mio. kr. 
til centralisering af Tandplejen. Den 29. august 2013 meddelte byrådet 
en bevilling på 850.000 kr. til inventar, hvoraf 320.000 kr. blev flyttet 
fra Tandplejens eget budget. Endvidere meddelte byrådet den 26. 
september 2013 en yderligere anlægsbevilling på 2.937.311 kr. til 
anlægsarbejdet på baggrund af de modtagne tilbud. Heri indgik bl.a. 
yderligere krav til parkeringspladser, større tilbygning, samt 
opgradering af VVS- og ventilationssystemerne.
 
Samlet anlægsbevilling udgør herefter i alt 9.787.311 mio. kr. 
 
Anlægsarbejdet bestod af en om- og tilbygning af den eksisterende 
bygning på Lyngevej 202. 
 
Der er etableret 7 tandklinikker med hver en behandlingsstol, samt en 
tandreguleringsklinik med to behandlingsstole. Der er opført en 
tilbygning på 76 m2 og der er foretaget en gennemgribende renovering 
af den eksisterende bygning og de tekniske installationer. 
 
I bygningen findes udover klinikkerne også omklædningsfaciliteter 
med bad, teknikrum, to sterilrum, profylakserum, reception og 
venteværelse, 4 stk. kontor/møderum, personalerum med køkken, 
depot, samt flere toiletrum og rengøringsrum. Der er etableret 21 p-
pladser og der er etableret ny terrasse.
 
Der er afholdt udgifter på i alt 9.777.976 kr. hvilket svarer til en 
mindreudgift på 9.335 kr. 
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler at udvalget indstiller anlægsregnskabet 
godkendt i økonomiudvalget.
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Økonomi og 
finansiering

Anlægsbevilling: 9.787.311 kr.
Anlægsudgift:     9.777.976 kr. 
 
Anlægsregnskabet afsluttes således med en mindreudgift på 9.335 kr. 
 
 

Bilag Anlægsregnskab Centralisering Tandplejen

_________________________________________________________
Beslutning Børn- 
og Skoleudvalget 
2014-2017 den 28-
10-2014

Indstilles godkendt.
 
 Fraværende: John Køhler.
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Beslutning fra Børn- og Skoleudvalget indstilles godkendt. Medtages i 
årsregnskabet for 2014.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

18. Forøget behov for midlertidige og varige boliger flygtninge

Sagsnr.: 14/17547

Punkttype Beslutning
 

Tema Økonomiudvalget anmodes om at foretage indstilling til byrådet om 
opførelse af et yderligere antal akutboliger til flygtninge samt om 
omdannelse af nuværende akutboliger i ejendommen Gl. Lyngevej til 
2 familieboliger. 
 
 
 

Sagsbeskrivelse Byrådet behandlede på møde den 27. marts 2014 sag om udvidelse af 
kommunens antal af flygtningeboliger. Byrådet besluttede bl.a. at 
meddele anlægsbevilling til opførelse af en pavillonbygning indrettet 
som 8 værelser med adgang til fælles bad og toilet samt køkken.
 
Kommunen modtager årligt oplysning om hvor mange nye flygtninge 
kommunen skal modtage i det kommende år. Allerød Kommunes 
kvote er i løbet af 2014 hævet fra oprindeligt 19 til 26 personer. 
 
I 2011, 2012, 2013 har Allerød kommune ikke modtaget familier, men 
fortrinsvis enlige mænd – flere under 30 år. I indeværende år har 
kommunen til og med 1. november modtaget 25 af de i alt 26 personer 
– alle enlige. Da ”tildelingsåret” løber fra 1. marts til 1. marts må det 
forventes, at kvoten for 2014 vil blive forøget således, at kommunen 
frem til 1. marts 2015 vil modtage yderligere et antal flygtninge.
 
Modtagelse af enlige lægger større pres på kommunerne, da det er 
vanskeligt at finde det fornødne antal egnede permanente boliger - 
hvorimod modtagelse af familier som tildeles på kvoten tæller med en 
person for hvert familiemedlem. Familierne har bedre økonomi og kan 
lettere anvises varig bolig ved kommunens anvisningsret til de almene 
boliger.
 
Enlige flygtninge som modtages på den årlige tildelingskvote har 
mulighed for at søge familiesammenføring. Ansøgningen behandles i 
Udlændingestyrelsen.
 
Familiesammenføring med f.eks. kone og 3 eller 4 børn giver normalt 
ikke store problemer i forhold til bolig, da passende bolig relativt 
hurtigt kan findes via den kommunale anvisningsret til de almene 
boliger.
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Allerød Kommune har i september 2014 modtaget 2 familier som nu 
hver især består af 2 voksne og 7 børn, hvor det er vanskeligt at anvise 
passende boliger i de almene boligselskaber.
 
Til anvisning af permanent bolig til de to familier foreslår 
Forvaltningen, at ejendommen Gl. Lyngevej 14 som indgår i 
kommunens akutboligmasse med 6 værelser, klargøres med henblik på 
udlejning som to permanente familieboliger.
 
For at imødekomme det forøgede behov for midlertidige boliger 
foreslår Forvaltningen endvidere, at der opføres et yderligere antal 
pavilloner med henblik på at imødekommende behovet for 
midlertidige boliger til flygtninge. Aktuelt er flere flygtninge 
indkvarteret på hostels i Nordsjælland hvilket er omkostningstungt – 
ligesom det må forventes, at der ikke er ledig kapacitet i 
sommerhalvåret.
 
Forvaltningen har i notat af 7. november 2014 beskrevet behov, 
løsningsmodeller, økonomi m.m. Notat er vedlagt nærværende sag.
 
Forvaltningen har endvidere rettet forespørgsel til økonomi- og 
indenrigsministeriet om mulighed for låneoptagelse til de foreslåede 
løsninger. Svar fra ministeriet forventes at foreligge til byrådets møde 
den 27. november 2014.
 
Forvaltningen har på ovennævnte baggrund følgende forslag:
 
Forslag 1

 At ejendommen Gl. Lyngevej 14 klargøres 
til varig boligplacering af 2 familier med 7 
børn.

 At der opføres 3 pavilloner som 
midlertidige boliger på areal ved 
Mejeribakken/Baunesvinget indrettet som 
2 x 8 værelser og 1 x 4 familieboliger.

 At der i 2015 afsættes et rådighedsbeløb på 
2.307.200 kr. til opsætning og indretning 
af flygtningeboligerne. Rådighedsbeløbet 
finansieres af kassebeholdningen. 

 At der i 2015 meddeles en anlægsbevilling 
på 223.500 kr. til klargøring af 
ejendommen Gl. Lyngevej 14 finansieret 
af det afsatte rådighedsbeløb.

 At der i 2015 meddeles en anlægsbevilling 
på 1.883.700 kr. til klargøring af areal, 
opsætning af pavilloner m.m. samt 200.000 
kr. til indkøb af inventar, i alt en 
anlægsbevilling på 2.083.700 kr. 
finansieret af det afsatte rådighedsbeløb.
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 At løbende driftsudgifter og indtægter på 
pavillonerne, som består af udgifter på 
1.238.000 kr. og indtægter på 600.000 kr. – 
i alt netto 638.000 kr. afholdes inden for 
Borgerservices driftsramme for 2015. 

  Forslag 2

 At ejendommen Gl. Lyngevej 14 klargøres 
til varig boligplacering af 2 familier med 7 
børn. 

 At der opføres 3 pavilloner som 
midlertidige boliger på areal ved 
Banevang/Lillerødhallerne indrettet som 2 
x 8 værelser og 1 x 4 familieboliger. 
Rådighedsbeløbet finansieres af 
kassebeholdningen.

 At der i 2015 afsættes et rådighedsbeløb på 
2.307.200 kr. til opsætning og indretning 
af flygtningeboligerne. 

 At der i 2015 meddeles en anlægsbevilling 
på 223.500 kr. til klargøring af 
ejendommen Gl. Lyngevej 14 finansieret 
af det afsatte rådighedsbeløb.

 At der i 2015 meddeles en anlægsbevilling 
på 1.883.700 kr. til klargøring af areal, 
opsætning af pavilloner m.m. samt 200.000 
kr. til indkøb af inventar, i alt en 
anlægsbevilling på 2.083.700 kr. 
finansieret af det afsatte rådighedsbeløb.

 At løbende driftsudgifter og indtægter på 
pavillonerne, som består af udgifter på 
1.238.000 kr. og indtægter på 600.000 kr. – 
i alt netto 638.000 kr. afholdes inden for 
Borgerservices driftsramme for 2015. 

 
 
 
 
 
 
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler Forslag 1 – idet arealet rummer størst 
mulighed for udvidelse af kapacitet.
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Økonomi og 
finansiering

Ved såvel forslag 1 som 2 skal meddeles en samlet anlægsbevilling på 
2.307.200 kr. finansieret af kassebeholdningen. De afledte 
driftsudgifter kan finansieres af det eksisterende driftsbudget for 2015. 
 
 
 
 

Bilag Notat boliger 11. november 2014

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Sagen genoptages på ekstraordinært møde i Økonomiudvalget forud 
for byrådets møde den 27. november 2014.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

19. Udbygning af nyt boligområde i Blovstrød

Sagsnr.: 14/17628

Punkttype Beslutning
 

Tema Med henblik på igangsætning af udviklingen af det nye boligområde 
syd for Kongevejen i Blovstrød anmodes Økonomiudvalget om at tage 
stilling til en skitse til proces og til en bevilling med henblik på 
igangsætning af arkæologiske undersøgelser.
 

Sagsbeskrivelse Forslag til rammelokalplan nr. 1-134 for det nye boligområde syd for 
Kongevejen var i høring indtil 6. november 2014 sammen med 
skitseforslaget til renovering af Kongevejen på strækningen mellem 
bygrænsen og Sortemosevej.
 
Indsigelser, bemærkninger og ændringsforslag forventes at blive 
behandlet i januar 2015 med henblik på endelig vedtagelse af 
lokalplanen og igangsætning af projektering og licitation vedrørende 
ombygningen af Kongevejen.
 
På grundlag af den endeligt vedtagne rammelokalplan er det hensigten 
at gennemføre udbud af de enkelte boligkvarterer med henblik på 
etapevis udbygning af hele området.
 
Det nye boligområde er i lokalplanen naturligt opdelt i 4 boligkvarterer 
adskilt af grønne strøg og engområder.
 
To af boligkvartererne er beliggende på Allerød Kommunes areal og to 
kvarterer er beliggende på præstegårdsjord tilhørende Blovstrød Kirke.
 
For at sikre helhed i området og fremdrift i udviklingen foreslår 
Forvaltningen, at der optages forhandlinger med Blovstrød Kirke om 
byggemodning og fælles retningslinjer for udbud af alle 4 
boligkvarterer.
 
Forhandlingerne med Blovstrød Kirke skal afklare rækkefølgen for 
udbygningen, tilrettelæggelse af den overordnede byggemodning af 
veje, stier og grønne områder, herunder fordeling af udgifter mellem 
kirken og Allerød Kommune.
 
Forhandlingerne med Blovstrød Kirke har endvidere til formål at opnå 
enighed om fælles retningslinjer for udbud af de enkelte etaper for så 
vidt angår boligtal, boligtyper, adgangsforhold og parkering, 
bebyggelsens materialevalg, energiforbrug mv.
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Samtidig er det hensigten, at der fastlægges en fælles 
byggemodningsmanual for de enkelte etaper, som omfatter 
udformning af belægninger, belysning, håndtering af regnvand og 
bestemmelser om inventar som bænke, legeredskaber mv.
 
Endelig er det formålet med forhandlingerne, at der opnås enighed om, 
at udbud af de enkelte etaper gennemføres som konkurrencer med 
tildelingskriterier, som tager udgangspunkt i visionerne for det nye 
boligområde.
 
Udover forhandlingerne med Blovstrød Kirke foreslår Forvaltningen, 
at der tages kontakt til Forsyningen Allerød Rudersdal med henblik på 
igangsætning af projektering og gennemførelse af spildevandsanlægget 
i overensstemmelse med spildevandsplanen.
 
For at undgå forsinkelser i forbindelse med bygge- og anlægsarbejder i 
området, anbefales det, at der iværksættes arkæologiske undersøgelser. 
Skulle der under anlægsarbejderne i området forekomme 
fortidsminder, historiske fund eller lignende, skal arbejdet i henhold til 
museumsloven standses og Nordsjællands Folkemuseum tilkaldes for 
besigtigelse.
 
Arkæologiske prøvegravninger kan efter oplysninger fra 
Nordsjællands Folkemuseum gennemføres for et beløb på cirka 
250.000 kr. for Allerød Kommunens areal.
 
På ovennævnte baggrund foreslår Forvaltningen:
Forslag A.
Der optages forhandlinger med Blovstrød Kirke om rækkefølge for 
udbygning, byggemodning og fælles retningslinjer for udbud som 
beskrevet ovenfor.
 
Forslag B.
Det indstilles til byrådet, at der meddeles en bevilling på 250.000 kr. 
finansieret af kassebeholdningen til iværksættelse af arkæologiske 
prøvegravninger. Udgiften vil senere blive dækket af indtægter fra 
jordsalg.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag A og B.
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-

Forvaltningens forslag indstilles godkendt.
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11-2014

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

20. Effektivisering af Allerød Service

Sagsnr.: 14/8530

Punkttype Orientering
 
 
 

Tema Udvalget gives en orientering om status udmøntningen af beslutningen 
om effektivisering og servicetilpasning for Allerød Service. 

Sagsbeskrivelse Allerød Byråd besluttede den 26.06.14 på baggrund af Ernst og 
Young’s analyse af Allerød Service at der skulle ske samlet 
effektivisering og servicetilpasning med 2 mio. kr. i 2015 og 
yderligere 1 mio. kr. i 2016. 
 
Der sker en reduktion på samlet 9 mandeår i løbet af 2014/2015. Der 
er indgået frivillig aftale med 3 medarbejdere, 5 er blevet opsagt og 1 
vakant stilling er ikke genbesat.
 
Effektiviseringen sker bl.a. ved en standardisering af arbejdsopgaverne 
og ændrede arbejdsgange, herunder at inddrage brugerne mere 
eksempelvis på idrætsanlæggene jf. rapporten fra Ernst og Young.  
Den fremadrettede proces og organisering af området er beskrevet i 
bilag 1. Den betyder, 
 

1. At der forelægges et ydelseskatalog med 
standardiserede ydelser i KIU og BSU i 
januar 2015. 

2. At ledelse og administration samles på 
Allerød Idrætspark primo 2015. Samtidig 
samles de medarbejdere, der plejer 
banerne, også i Allerød Idrætspark, og 
arbejdsskuret på Møllemosegård opsiges 
og fjernes.

3. Allerød Service organiseres således at 
medarbejderne får mere tværgående 
arbejdsområder og gensidigt skal kunne 
dække andres område, for at sikre at den 
aftalte service kan leveres til den aftalte 
kvalitet Den nye organisering er under 
implementering og forventes gennemført 
februar 2015.  

4. At Park og Vej overtager pleje af de 
grønne arealer (minus boldbaner) på de 
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kommunale ejendomme fra marts 2015. 
5. At der sker koordineret indkøb af materiel 

og vedligeholdelse mellem Allerød Service 
og Park og Vej. 

6. At den elektroniske adgangskontrol 
udbygges, således at brugerne gives så 
fleksible rammer som muligt, samtidigt 
med at ressourceforbruget til fejlalarmer, 
lukning af skoler og idrætsanlæg 
minimeres. 

7. At alle ejendomme fra 2015 får en fast 
person i forhold til bygningsrelaterede 
problemstillinger i forvaltningen for at 
sikre bedst mulig koordinering mellem 
bygningsdrift og bygningsvedligehold.

Der foretages løbende målinger af tilfredsheden med Allerød Service, 
og målingen fra 2014 viser fortsat stigende tilfredshed hos brugerne. 
Der er ligeledes tilfredshed med Allerød Service som hjemsted for 
Glad Service. 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at orienteringen tages til efterretning.
 
 

Afledte 
konsekvenser

Som følge af effektiviseringskravene er der behov for at udbygge 
samarbejdet med brugerne endnu mere for at sikre en glidende 
overgang mellem aktiviteterne i lokalerne og at ejendommene lukkes 
korrekt ned om aftenen. Der er allerede i dag et godt samarbejde med 
brugerne i den daglige som det fremgår af den seneste 
tilfredshedsundersøgelse. Mange brugere vil dog opleve, at der 
fremadrettet vil blive leveret en anden service end den de oplever i 
dag, som følge af reduktionen af ressourcerne på området.
 

Økonomi og 
finansiering

Der er i budget 2015 vedtaget en reduktion af driftsbudgettet på 2 mio. 
kr. i 2015 og yderligere 1 mio. kr. i 2016. Besparelserne er udmøntet.
 

Dialog/høring Der afholdes i november 2014 møde med skolelederne omkring 
standardiseringen og den fremadrettede organisering af 
servicemedarbejderne på deres område. Der har løbende været 
drøftelser med idrætsorganisationerne omkring den praktiske 
opgavevaretagelse på idrætsområdet.
 

Bilag Bilag Procesplan vedr overdragelse af grønne områder til PogV
Bilag Procesplan for ydelseskatalog og arbejdsplaner
Bilag Placering administrationen og boldbanepersonale
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Bilag: Procesplan for organisering og arbejdsplaner 

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Orienteringen taget til efterretning.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

21. Kontraktforlængelse Vestre Hus

Sagsnr.: 14/17824

Punkttype Beslutning
 
 

Tema Forvaltningen anmoder Økonomiudvalget om mandat til at indgå ny 
kontrakt med Naturstyrelsen om Vestre Hus.
 
 

Sagsbeskrivelse Kontrakten med Naturstyrelsen om Vestre Hus udløber den 31. august 
2016. Forvaltningen har indledt dialog med Naturstyrelsen om en 
forlængelse af kontrakten med henblik på en fortsættelse af den 
nuværende anvendelse som naturskole, men også med en udvidet 
anvendelse til foreningers møder og aktiviteter, herunder som 
klublokale for foreninger under hensyntagen til stedets beliggenhed.
 
For at en udvidet anvendelse kan træde i kraft fra den 1. januar 2015 
foreslår Forvaltningen, at indgå kontrakt med Naturstyrelsen på 
nedenstående grundlag:
 

·    Kontrakten forlænges fra den 1. januar 2015 med 20 år.
·    Lejen fastsættes til 60.000 kr./år (indexreguleret) trædende i 

kraft den 1. september 2016. Kommunen beholder den fulde 
vedligeholdelse af bygningen.

·     Kontrakten kan ikke opsiges af kommunen frem til den 31. 
december 2019 - derefter 1 års opsigelse til kommunen.

·     Formål udvides: Det lejede skal primært anvendes til 
naturskole/naturcenter/ skovbørnehave, men kan også anvendes 
til kommunens eller foreningers møder og aktiviteter, herunder 
som klublokale for foreninger mv. under hensyntagen til 
stedets beliggenhed. Kommunen kan opkræve leje fra brugere.

 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at Økonomiudvalget giver Forvaltningen 
mandat til at gennemføre kontraktforhandling med Naturstyrelsen om 
forlængelse af kontrakten for Vestre Hus på det under 
sagsbeskrivelsen nævnte grundlag. 

Økonomi og 
finansiering

Den forventede leje til Naturstyrelsen afholdes indenfor Vestre Hus’ 
budget.
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Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forvaltningens forslag godkendt.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

22. Skitseprojekt for stier på Hillerødvej i Lynge

Sagsnr.: 13/9491

Punkttype Beslutning.
 

Tema Byrådet vedtog den 26. juni 2014 at frigive en anlægsbevilling til 
udarbejdelse af skitseprojekt til forskønnelse af Hillerødvej, herunder 
etablering af cykelsti, bud på visuel forskønnelse, bedre ind- og 
udkørselsforhold ved Lynge Bytorv, vurdering af kapaciteten i krydset 
Langkæret/Hillerødvej set i lyset af den planlagte boligudbygning. 
 
På baggrund heraf har Forvaltningen fået udarbejdet et skitseforslag 
(bilag 1-4).
 
Udvalget anmodes om at godkende det udarbejdede skitseforslag, for 
så vidt angår cykelstier langs Hillerødvej, med henblik på frigivelse af 
anlægsmidler for 2014 til projektering og opstart. 
 
Udvalget anmodes desuden om at beslutte, at der tages udgangspunkt i 
de nuværende indkørselsforhold til Lynge Bytorv, idet en eventuel 
senere ombygning af bytorvet vil skulle bearbejdes yderligere. 
 

Sagsbeskrivelse Hillerødvej er den primære nord/sydgående fordelingsvej til/fra og i 
Lynge med en årsdøgntrafik på ca. 6.400. Hillerødvej fungerer 
samtidig som Lynges ”handelsgade” og indgår som en del af 
skolevejsnettet. Vejens udformning er velegnet til at varetage en 
funktion som trafikvej og fordelingsvej for bilister, men vurderes 
utilstrækkelig for en vej, der indgår som en del af skolevejsnettet. Der 
er ingen cykelstier langs Hillerødvej, og vejarealet er for smalt til både 
bilister og cyklister. Dette medfører stor utryghed for cyklisterne, som 
i stedet finder andre veje eller færdes på fortovet.
 
ViaTrafik har udarbejdet skitseforslag til cykelstier langs Hillerødvej. 
 
Herudover omfatter skitseforslaget forskønnende tiltag langs 
Hillerødvej, forslag til alternative tilkørselsforhold til Lynge Bytorv 
samt vurdering af trafikafviklingen på udvalgte steder (bilag 1-4).
 
Stier og byforskønnelse langs Hillerødvej 
Det anbefales, at der anlægges cykelstier på hele strækningen fra 
Slangerupvej til Femvejskrydset. Der foreslås en løsning med delte 
stier, hvilket vil sige fortov og cykelsti i samme niveau, men med 
adskilt belægning. Delte stier opfylder behovet for bedre forhold for 
cyklister og sikrer samtidig, at forslaget kan udføres med minimal 
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arealerhvervelse.
 
På den sydligste delstrækning ned mod Slangerupvej er 
pladsforholdene gode, og det foreslås at separere cykelstien fra vejen 
og etablere en ”grøn” ankomst til byen i form af en allé af blomstrende 
træer mellem vejbane og sti. Af øvrige byforskønnende tiltag langs 
Hillerødvej foreslås spredte solitærtræer langs vejen, hvor 
pladsforholdene gør det muligt. 
 
Samlet anlægsoverslag udgør 9,6 mio.kr.
 
Øvrige forslag til eventuel senere overvejelse, herunder ombygning af 
Lynge Bytorv
Ved Lynge Bytorv, på arealerne vest for Hillerødvej, kan der være 
mulighed for at skaber en pladsdannelse, der kan bindes sammen med 
Lynge Bytorv på tværs af Hillerødvej.
 
Der er udarbejdet skitser til omlægning af bytorvet med det formål at 
skabe plads til ophold, give byforskønnelse, effektivisere parkeringen 
og gøre den mere robust, samt at fjerne varetrafikken. Forslaget vil 
kræve dialog med de berørte parter og ligeledes en ændret indkørsel til 
Lynge Bytorv. Byforskønnelsen omkring Lynge Bytorv kan evt. 
overvejes udvidet til også at inkludere Lyngehus og biblioteket.
 
Ved Femvejskrydset kan forhold for cyklister, der kommer ad 
Hillerødvej fra syd og skal ind på Femstykket, eventuelt forbedres ved 
en dobbeltretning af cykelstien fra krydset til Femstykket. 
 
Endelig vil afviklingsproblemer i krydset ved Slangerupvej i 
spidstimerne eventuelt kunne afhjælpes ved at justere signalanlægget.
 
Forvaltningen foreslår følgende: 
 
Forslag 1:
 
A. Det fremlagte skitseforslag godkendes, for så vidt angår cykelstier 
langs Hillerødvej, med henblik på igangsætning af projektering. Der 
tages udgangspunkt i de nuværende indkørselsforhold til Lynge 
Bytorv, idet en eventuel senere ombygning af bytorvet vil skulle 
bearbejdes yderligere. 
 
B. Det indstilles til Økonomiudvalget og byrådet, at der frigives 
anlægsmidler på 1,7 mio. kr. til projektering og opstart af cykelstierne, 
finansieret af det afsatte beløb på investeringsoversigten for 2014. 
 
C. Skitseforslaget vedrørende cykelstierne fremlægges på et 
borgermøde i Lynge i foråret 2015.
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Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1 A, B og C. 
 
 

Afledte 
konsekvenser

-
 
 

Økonomi og 
finansiering

På investeringsoversigten for 2014 er der afsat 1,8 mio. kr. til revision 
af Handlingsplanen for Trafik og Miljø – inkl. Hillerødvej. Heraf er 
0,1 mio. kr. frigivet til skitseforslag. 
 
Byrådet har på investeringsoversigt 2015-2018 afsat 4 mio. kr. i årene 
2016, 2017 og 2018 til revision af Handlingsplanen for Trafik og Miljø 
– inkl. Hillerødvej.
 

Dialog/høring Det foreslås, at skitseprojektet fremlægges på et borgermøde i Lynge, 
og at der indledes en dialog med de berørte parter. 
 
 

Bilag Bilag 1 Notat om stier og byforskønnelse langs Hillerødvej i Lynge 
Bilag 2 Skitseforslag Hillerødvej syd - kort 1:500
Bilag 3 Skitseforslag Hillerødvej nord - kort 1:500
Bilag 4 Landskabsarkitektonisk beskrivelse, Skitseforslag Hillerødvej

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag 1 A og C, og indstiller 
forslag 1 B godkendt i Økonomiudvalget og byrådet.
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Beslutning fra Teknik- og Planudvalget indstilles godkendt.
 
 

Fraværende Jesper Hammer



Økonomiudvalget 2014-2017 tirsdag den 18. november 2014 56

ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

23. Vejbelysning i Allerød Kommune - perspektiver ved kommunalt ejerskab

Sagsnr.: 14/13416

Punkttype Beslutning. 
 

Tema Teknik- og Planudvalget blev på mødet den 1. april 2014 orienteret 
om, at Forvaltningen indgår i et projektsamarbejde med 13 andre 
kommuner om kontraktforhandlinger mv. med DONG Energy 
(DONG) med henblik på at opnå en økonomisk besparelse på driften.
 
I projektsamarbejdet er det besluttet, at kommunerne skal tilmelde sig 
én ud af tre forskellige grupperinger i projektets videre forløb.
 
Udvalget bedes træffe beslutning om valg af gruppering.
 
Supplerende sagsbeskrivelse
Teknik- og Planudvalget besluttede på mødet den 11. november 2014, 
at Økonomiudvalget orienteres om udvalgets beslutning i sagen.

Sagsbeskrivelse Formålet med projektsamarbejdet er at vurdere, hvor stor en besparelse 
kommunerne kan opnå ved at overtage ejerskabet til 
belysningsanlæggene og udbyde drift og vedligehold af anlæggene. 
Erfaringer fra andre kommuner har vist, at der kan opnås væsentlige 
besparelser på dette område.
 
Der samarbejdes om forhandlinger med DONG om værdisætningen af 
belysningsanlæggene og tilbagekøb af anlæggene. Der er tale om et 
teknisk samarbejde for at dele viden, minimere omkostningerne til 
ekstern juridisk hjælp, og hvor den enkelte kommune suverænt 
beslutter, hvad der skal ske i den pågældende kommune.
 
I projektsamarbejdet er det besluttet, at kommunerne skal have 
mulighed for at afklare deres situation i forskellige tempi. Derfor er 
kommunerne blevet bedt om at tilkendegive, hvilken af tre grupper, de 
ønsker at tilhøre; 

 Gruppe 1; hurtig forhandling med DONG/ 
opsigelse af kontrakt evt. voldgift 
(perspektiv; prisaftale start 2015/udbud 
2015) – opstart at udbud sideløbende

 Gruppe 2; afventer resultat af gruppe 1, 
forbereder tilbagekøb (perspektiv 
midt/ultimo 2015)

 Gruppe 3– ny allonge med aftalt købspris 
+ drifts/service pris (perspektiv: 
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tilbagekøbsaftale i et 1-3 års perspektiv).

Opsigelsesvarslet til DONG er 9 måneder, hvilket reelt giver et valg 
mellem gruppe 2 og 3, såfremt de nuværende kontraktmæssige rammer 
respekteres. Allerød Kommune har et forholdsvis nyt og energirigtigt 
anlæg, og står ikke med et akut behov for at opsige kontrakten.
 
Tilbagekøbet forudsætter, at Allerød Kommune kan finde finansiering 
til købssummen for anlægget. Der forhandles pt. mellem DONG og de 
13 kommuner om værdisætningen af anlæggene. Det forventes at 
værdisætningen er afklaret primo 2015.
 
Der er vedlagt to bilag som belyser sagen:
 
Bilag 1: Notat, der beskriver perspektiverne ved kommunal 
overtagelse af vejbelysningen fra DONG.
 
Bilag 2: Forvaltningens notat om fordele og ulemper ved de tre 
grupperinger, samt beskrivelse af forskellige scenarier for drift og 
vedligehold.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at

 Allerød Kommune indgår i gruppe 3 i 
projektarbejdet, hvor der i 2015 forberedes 
et tilbagekøb af belysningsanlægget

 Forvaltningen gives bemyndigelse til at 
afslutte forhandlingerne med DONG 
omkring værdien af kommunens anlæg og 
indgå en ny midlertidig abonnementsaftale.

 

Økonomi og 
finansiering

Det forventes, at Allerød Kommune kan opnå besparelser på driften af 
vejbelysningsanlæggene, der vil give en tilbagebetalingstid på 
tilbagekøbet på mellem 4 og 7 år. Tilbagebetalingstiden er inkl. 
Allerød Kommunes udgifter til administration af belysningsanlægget 
ved en overtagelse. I forbindelse med kortlægning af 
investeringsbehov og værdisætning af anlægget vil estimatet blive 
mere præcist.
 

Bilag Bilag 1_Perspektiver ved kommunalt ejerskab.pdf
Bilag 2_Baggrundsnotat.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag. 
 
Økonomiudvalget orienteres om udvalgets beslutning i sagen. 
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11-2014  

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forslag om sagen tilbagesendes til Teknik- og Planudvalget faldt ved 
stemmelighed. For stemte 4 medlemmer (John Køhler, Agnete Fog, 
Nikolaj Bührmann og Miki Dam Larsen). Imod stemte 4 medlemmer 
(Erik Lund, Jørgen Johansen, Poul Albrechtsen og Erling Petersen).
 
Teknik- og Planudvalgets orientering taget til efterretning med 5 
stemmer for. Imod stemte 3 medlemmer (Agnete Fog, Nikolaj 
Bührmann og John Køhler).
 
John Køhler begærede sagen forelagt byrådet.  
 
 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

24. Anlægsregnskab for trafiksanering i området omkring Lynge Skole

Sagsnr.: 12/12567

Punkttype Beslutning.
 

Tema Udvalget anmodes om at indstille anlægsregnskab for trafiksanering i 
området omkring Lynge Skole godkendt i Økonomiudvalget.
 

Sagsbeskrivelse Byrådet meddelte den 30. august 2012 en anlægsbevilling på 6,0 mio. 
kr. til projektering og anlæg af en afsætningsplads ved Lynge Skole, 
stier og fortove ved og omkring Lynge Skole samt mindre 
trafiksikkerhedsmæssige tiltag.
 
Byrådet meddelte den 26. september 2013 en tillægsbevilling til 
anlægsbevillingen på 195.000 kr. Tillægsbevillingen blev afsat til 
hævning af det overkørbare areal i rundkørslen på Kærhøjgårdsvej.
 
Arbejderne er udført, og der er afholdt udgifter på i alt 6.164.434 kr., 
hvilket svarer til en mindreudgift på 30.566 kr.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at anlægsregnskabet indstilles godkendt i 
Økonomiudvalget.
 

Økonomi og 
finansiering

Anlægsbevilling: 6.195.000 kr.
Anlægsudgift: 6.164.434 kr.
 
Anlægsregnskabet afsluttes med et mindreforbrug på 30.566 kr.
 

Bilag Anlægsregnskab.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 11-
11-2014

Udvalget indstiller anlægsregnskabet godkendt i Økonomiudvalget.
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Beslutning fra Teknik- og Planudvalget indstilles godkendt. Medtages 
i årsregnskabet for 2014.
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Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

25. Ansættelse af ny kommunaldirektør

Sagsnr.: 14/13845

Punkttype Beslutning 

Tema Økonomiudvalget skal tage stilling til processen i forbindelse med 
ansættelse af ny kommunaldirektør per 1. august 2015.
 

Sagsbeskrivelse I forbindelse med, at kommunaldirektør Tommy Poulsen ikke har 
ønsket at forlænge sin åremålsansættelse, skal der ske ansættelse af ny 
kommunaldirektør i 2015. I den forbindelse har Økonomiudvalget 
ønsket at drøfte processen for ansættelse af ny kommunaldirektør.
Økonomiudvalget har endvidere ønsket at vurdere muligheden for - i 
en eller anden form - at ansætte en kommende kommunaldirektør 
tidligere for at sikre bedre overlevering. På den baggrund har 
Forvaltningen beskrevet rekrutteringsprocessen, tidsplan, samt 
økonomi ved tidligere ansættelse.
 
Det vil være mest hensigtsmæssigt, at der anvendes ekstern 
konsulentbistand ved rekruttering af en kommunaldirektør. De 
konsulentvirksomheder, som har størst erfaring med rekruttering af 
kommunaldirektører, er KL’s konsulentvirksomhed KLK, samt 
Lundgaardkonsulenterne.
 
Kommunaldirektøren refererer alene til Byrådet/borgmesteren. 
Ansættelsesudvalget bør derfor udgøres af politikere udpeget af 
Byrådet. Herudover kan det være hensigtsmæssigt at have en ledelses- 
samt en medarbejderrepræsentant i ansættelsesudvalget. Det er dog 
ikke et krav. Den konkrete ansættelse proceduren vil blive fastlagt i 
samarbejde med det eksterne konsulentfirma. Ansættelsesinterviewene 
med de udvalgte kandidater foretages af ansættelsesudvalget sammen 
med konsulentfirmaet. Byrådet bør forinden igangsættelse af 
rekrutteringen tage stilling til på hvilke vilkår, en kommunaldirektør 
skal ansættes. 
 
På baggrund af tidligere erfaringer foreslår at der indgås aftale med 
KLK, da de ved tidligere forespørgsler har vist sig konkurrencedygtige 
prismæssigt. Endvidere vil de, hvis behovet opstår, være en kompetent 
partner ved forhandling med den kommende kommunaldirektørs 
faglige organisation. KLK blev anvendt ved rekruttering af teknisk 
direktør Agnete Thomsen
 
Tidsplan for processen
For at sikre kvalitet i rekrutteringen, vil en ”ideel” plan se ud som 
skitseret nedenfor. Det var i store træk den proces, der blev kørt efter 
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ved ansættelse af kommunaldirektør i 2010.
 
Nedenfor er skitseret en tidsplan i forhold til en ansættelse per 1. 
august 2015:
 
Februar 2015
 

Indhentning af tilbud fra 
konsulentvirksomhed(-er) og indgåelse af 
kontrakt  

Marts-juni 2015 Rekrutteringsproces
Forhandling af ansættelsesvilkår 

Ultimo juni 2015 Godkendelse af kandidatindstilling på 
Byrådsmøde 

August 2015 Ny kommunaldirektør tiltræder 
  
Økonomiudvalget har drøftet muligheden for at ansætte en kommende 
kommunaldirektør tidligere for at sikre, at kommunaldirektøren ved 
tiltrædelse af stillingen er inde i centrale opgaver og processer, særlig i 
forhold til budget 2016.
 
Der kan alene være én kommunaldirektør og i perioder, hvor 
kommunaldirektøren er fraværende grundet ferie eller sygdom, er 
vicekommunaldirektøren fungerende kommunaldirektør.
 
Hvis der ønskes en mulighed for overlevering mellem den nuværende 
og en kommende kommunaldirektør kan der ansættes en kommende 
kommunaldirektør under betegnelsen ”Borgmesterrådgiver” i en 
periode frem mod dennes tiltrædelse af stillingen som 
kommunaldirektør.
 
Ansættelsen af en borgmesterrådgiver vil give mulighed for 
overlevering af opgaver fra den nuværende til den kommende 
kommunaldirektør. Dette må ske relativt tæt på ansættelsen som 
kommunaldirektør, f.eks. 1. maj, idet der som udgangspunkt ikke er 
hjemmel til at indføre en sådan stilling, da opgaverne i hele perioden 
skal varetages af kommunaldirektøren og, i vedkommendes fravær, af 
vicekommunaldirektøren. Derfor vil det kunne anses for ikke at være 
ansvarlig omgang med kommunens midler at ansætte en 
borgmesterrådgiver, og dermed en kommende kommunaldirektør, i en 
længere periode.
 
Udgiften for en Bormesterrådgiver anslås til ca. kr. 115.000 per 
måned.
 
Nedenfor er skitseret en tidplan i forhold til en ansættelse per 1. maj 
2015:
 
December 2014
 

Indhentning af tilbud fra 
konsulentvirksomheder og indgåelse af 
kontrakt 

Januar – marts Rekrutteringsproces
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2015
 

Forhandling af ansættelsesvilkår 

Ultimo marts 2015 Godkendelse af kandidatindstilling på 
Byrådsmøde 

1.maj 2015 Borgmesterrådgiveren tiltræder og overgår i 
stillingen som kommunaldirektør 1. august. 

 
På baggrund heraf er det Forvaltningens anbefaling, at en ny 
kommunaldirektør tiltræder pr. 1. august 2014 uden forudgående 
ansættelse som Borgmesterrådgiver. Det lægges til grund for 
Forvaltningens indstilling, at den kommende kommunaldirektør med 
ansættelse som Borgmesterrådgiver 1. maj – 31. juli 2015, ikke vil 
kunne deltage i centrale processer i forhold til budgettet 2016. 
Lønudgiften til en borgmesterrådgiver i perioden på ca. 350.000 kr. vil 
derfor ikke stå mål med udbyttet, da en del af ansættelsen vil være hen 
over en ferieperiode, hvor der ikke foregår politisk arbejde og hvor det 
vil være uhensigtsmæssigt at besøge kommunens decentrale enheder.
 
Ansættelsesform
Kommunaldirektører kan ansættes på 3 forskellige måder:
 
Åremålsansættelse er for 3-6 år med mulighed for forlængelse i indtil 
9 år. Det betyder, at vedkommende fratræder stillingen med en 
fratrædelsesgodtgørelse (3 måneder + 1 måned for hvert år 
vedkommende har været ansat) på det tidspunkt, hvor 
åremålsansættelsen udløber. Udover fratrædelsesgodtgørelsen vil 
kommunaldirektøren typisk oppebære et åremålstillæg på 20 – 30% af 
den samlede aflønning (30 % er det maksimale).
 
Kontraktansættelse er en varig stilling, og der betales 20 % i løntillæg 
af den samlede aflønning. Ved kontraktansættelse kan en 
kommunaldirektør opsiges med et varsel på 12 måneder + det varsel 
vedkommende har krav på i henhold til funktionærloven (op til 
yderligere 6 måneder).
 
Tjenestemandsvilkår. Her er der ikke krav om et løntillæg eller en 
fratrædelsesgodtgørelse, men vedkommende optjener 
tjenestemandspension. Hvis byrådet på et tidspunkt vælger at 
afskedige kommunaldirektøren uansøgt, skal der udbetales 
tjenestemandspension uanset vedkommendes alder fra det tidspunkt, 
vedkommende fratræder og indtil han/ hun dør. Denne form er ikke 
særlig udbredt længere.
 
På baggrund af ovenstående er det Forvaltningens anbefaling, at ny 
kommunaldirektør kontraktansættes, hvilket også er KL’s anbefaling. 
Det begrundes med, at kontraktansættelse er den ansættelsesform, der 
bedst afspejler overenskomstansættelsen og dermed den 
ansættelsesform, der er enklest og mest gennemsigtig for såvel Allerød 
Kommune som for kandidaten.
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Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler; 

 at ny kommunaldirektør ansættes pr. 
1.august 2015 uden forudgående 
ansættelse som Borgmesterrådgiver.

 at ny kommunaldirektør kontraktansættes
 at KLK anvendes som ekstern 

konsulentvirksomhed

 
 

Økonomi og 
finansiering

Udgifterne til et rekrutteringsforløb udgør ca. kr. 300.000. Udgiften 
afholdes indenfor den samlede ramme. 
 
Udgiften til eventuel ansættelse af en borgmesterrådgiver udgør ca. kr. 
115.000 per måned, svarende til 345.000 kr. for perioden 1. maj 2015 
– 1. august 2018. Der er ikke afsat budget til afholdelse af denne 
udgift.
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forvaltningens forslag punkt 1 og 3 blev godkendt. Ansættelsesform 
besluttes i samråd med KLK.
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

26. Sag fra Agnete Fog - Mungo Park

Sagsnr.: 14/15410

Punkttype Beslutning
 

Tema Agnete Fog har i mail af 2. oktober 2014 anmodet om, at nedenstående 
optages på førstkommende møde i Økonomiudvalget.
 

Sagsbeskrivelse ”Radikale Venstre beder om følgende punkt behandlet i relevant 
udvalg: 
I lyset af udsættelse af Mungo Park-udbygningen, jf. Budgetforliget 
for 2015-18, må vi tage Mungo Parks problemer med at finde 
øvelokaler i Allerød, alvorligt - indtil de vedtagne udbygningsplaner 
kan realiseres. Dette ligger samtidig i tråd med Allerød Kommunes 
politik for bygningskomprimering. Vi foreslår at der:
1) optages dialog med Mungo Park om deres (akutte) behov
2) opstilles muligheder for at Mungo Park i større grad får et hjem i 
Allerød”
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forslag om at sagen oversendes til Kultur- og Idrætsudvalget 
godkendt.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

27. Sag fra John Jensen - omkostninger til konsulenter

Sagsnr.: 14/8384

Punkttype Beslutning
 

Tema Byrådsmedlem John Jensen har i mail af 21. august 2014 anmodet 
Forvaltningen om at udarbejde opgørelse af kommunens 
konsulentudgifter. John Jensen blev i mail af 18. september 2014 gjort 
opmærksom på, at besvarelse af det fremsendte spørgsmål forudsætter 
et omfattende arbejde i Forvaltningen. 
 
Som følge heraf er spørgsmålet oversendt til Økonomiudvalget med 
henblik på beslutning om hvorvidt dette er en opgave der skal 
prioriteres.
 
 

Sagsbeskrivelse ”DNA vil godt bede om en oversigt over de sidste 3 års udgifter på 
brug af konsulenter i alle områder og en oversigt over omkostninger på 
konsulenter indeværende år og budget resten af året.”
 
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 30-
09-2014

 
Forslag om, at Forvaltningen ikke udarbejder notat på baggrund af det 
fremsendte spørgsmål godkendt med 5 stemmer for. Imod stemte 4 
medlemmer (Jesper Hammer, John Køhler, Agnete Fog og Erling 
Petersen).
 
Jesper Hammer begærede sagen forelagt byrådet.
 
 

Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen tilbagesendes til Økonomiudvalget godkendt.
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forvaltningen udarbejder notat der beskriver forbruget for 2013 og 
2014 på de konsulentkonti, der anvendes ved byrådsgodkendte 
analyser, typisk iværksat i forbindelse med vedtagelse af budgettet.
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Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

28. Sag fra Lone Hansen - vedrørende budget og budgetaftale 2015-2018

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 

Sagsbeskrivelse ”Det er vigtigt, at byrådet tager det politiske ansvar for genopretningen 
af økonomien, og så vidt muligt undgår upræcise rammebesparelser, 
hvis konsekvenser ingen kan forudse. 
Derfor stiller Venstre dette og en række ændringsforslag til budgettet 
og budgetaftalen.
 
Borgmesteren har som formand for Økonomiudvalget det politiske 
lederskab og før sommerferien fremlægge en plan for økonomisk 
genopretning af Allerød. Planen skal sikre udvikling og fornyelse, og i 
første omgang udvikles i dialog med de kommunale virksomheder, 
såvel som med forvaltningen.  
 
I forbindelse med fremlæggelse af planen udarbejdes et besparelses og 
effektiviseringskatalog som giver byrådet mulighed for at påtage sig 
det ansvar og foretage de politiske prioriteringer, som kommunens 
medarbejdere ønsker. Samtidigt skal der være tid og plads til en dialog 
med såvel de høringsberettigede som Allerøds borgere. Der kan i 
denne forbindelse henvises til erfaringerne i Rudersdal og Furesø 
kommune.”
 

Administrationens 
forslag

-
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt.
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-

Indgår i den videre proces om evaluering af budgetproceduren og 
budgetstrategi 2016 – 2019. 
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11-2014

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

29. Sag fra Lone Hansen - konkret plan for jordsalg

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”Der skal før årsskiftet fremlægges en konkret og flerårig plan for 
jordsalg og salg af overflødige kommunale ejendomme. Planen skal 
indeholde forventet salgsprovenu, samt de afledte konsekvenser for 
befolkningsprognosen, skatteindtægterne og serviceudgifterne. 
Endvidere skal behovet for lokalplaner fremgå, herunder om der skal 
ansættes flere medarbejdere i planafdelingen.”
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Indgår i det videre arbejde med planstrategien.
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

30. Sag fra Lone Hansen - plan for vækst og udvikling

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”Det er vigtigt at borgerne i Allerød de kommende år ikke alene 
oplever besparelser og serviceforringelser. Der skal være et lys i 
mørket, og byrådet skal anvise en vej, som sikrer fornyelse og 
fremdrift. I forlængelse af planen for jordsalg, skal økonomiudvalget 
fremlægge en plan for hvordan der kan skabes vækst og udvikling af 
Allerød.”
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Indgår i det videre arbejde med planstrategien.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

31. Sag fra Lone Hansen - aktiv erhvervspolitik 

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”For at sikre koordinering og effektivitet skal den primære 
erhvervskontakt og varetagelsen af den overordnede erhvervspolitik 
forankres i Økonomiudvalget.  Borgmesteren skal i udvalget 
fremlægge de henvendelser han har modtaget fra erhvervslivet og 
planlægge en række dialogmøder med det lokale erhvervsliv. På 
baggrund af dialogen fremlægger Økonomiudvalget et forslag til en 
aktiv erhvervspolitik.”
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Sag fremlægges i Økonomiudvalget 1. kvartal 2015.
 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

32. Sag fra Lone Hansen - plan for energirenoveringer

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 

Sagsbeskrivelse ”Da kommunens økonomi er presset, er der de kommende år plads i 
anlægsrammen til at gennemføre alle rentable 
energirenoveringsprojekter. Derfor skal der ske en massiv oprustning 
inden for dette område, som på en gang vil medføre effektiviseringer 
og mindre miljøbelastning. Forvaltningen skal allerede i 2015 
gennemføre så mange projekter som muligt inden for 
energirenoveringer samt fremlægge en samlet flerårig plan for 
energirenoveringer. Da energirenoveringsprojekter fuldt ud kan 
lånefinansieres, er det alene idekraften som udgør en begrænsning.”
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Genoptages med notat fra Forvaltningen.
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

33. Sag fra Lone Hansen - plan for fagudvalgenes arbejde

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”Forvaltningen skal i samarbejde med økonomiudvalget udarbejde en 
konkret plan for de enkelte fagudvalg som beskriver udvalgenes mål 
og rolle i den økonomiske hestekur som nu forestår.  Udvalgene skal 
arbejde med såvel strukturbesparelser som andre tiltag til 
effektiviseringer og besparelser.”
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Indgår i den videre proces om evaluering af budgetproceduren og 
budgetstrategi 2016 – 2019.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

34. Sag fra Lone Hansen - inddragelse af borgernes forslag til effektiviseringer

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”I det foreliggende budget er borgernes forslag til besparelser og 
effektiviseringer ikke inddraget.  Derfor skal borgmesteren fremlægge 
en plan for hvordan borgerne fremover kan inddrages aktivt i 
budgetprocessen, og endvidere skal det undersøges om det allerede i 
2015 er muligt at gennemføre nogle af Deres foreslåede besparelser.”
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Indgår i den videre proces om evaluering af budgetproceduren og 
budgetstrategi 2016 – 2019.
 

Fraværende Miki Dam Larsen
Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

35. Sag fra Lone Hansen - besparelser på udvalgsstrukturen

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”Det er vigtigt, at byrådet tager det politiske ansvar for genopretningen 
af økonomien, og så vidt muligt undgår upræcise rammebesparelser, 
hvis konsekvenser ingen kan forudse.
 
På økonomiudvalgets møde d. 19. september vedtog et enigt udvalg på 
borgmesterens initiativ, at oversende et forslag om færre politiske 
udvalg til budgetforhandlingerne.  Forslaget indebærer, at Klima- og 
Miljøudvalget og Erhvervs- og beskæftigelsesudvalget nedlægges, idet 
de sammenlægges med andre udvalg.
 
Forvaltningen har beregnet at der herved kan årligt kan spares ca. 
440.000 kr. 
 
Derudover har en række partier under budgetforhandlingerne peget på, 
at en slanket udvalgsstruktur vil kunne spare ressourcer i 
forvaltningen, skønsmæssigt kr. 500.000.
 
Venstre ønsker at bakke op om borgmesterens forslag til en mere 
effektiv udvalgsstruktur, og foreslår at rammebesparelsen reduceres 
med kr. 889.000. 
 
Yderligere forslår Venstre, at tilskuddet til de ældres hyggeklubber 
fastholdes, hvilket koster kr. 51.000. 
 
Det samlede forslag skal udmøntes, så det er udgiftsneutralt.”
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt.
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Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Forslag om at sagen indgår i sammenhæng med ansættelse af ny 
kommunaldirektør godkendt med 4 stemmer for. Imod stemte 3 
medlemmer (Nikolaj Bührmann, Agnete Fog og John Køhler).
 
 

Fraværende Miki Dam Larsen
Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

36. Sag fra Lone Hansen - energirenoveringer

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”Det er vigtigt, at byrådet tager det politiske ansvar for genopretningen 
af økonomien, og så vidt muligt undgår upræcise rammebesparelser, 
hvis konsekvenser ingen kan forudse. 
 
Ved at fordoble de planlagte energirenoveringer på 6 mio. kr. og bl.a. 
indføre LED belysning i alle kommunale bygninger vil Allerød 
Kommune skønsmæssigt kunne opnå årlige besparelser på 600.000 . 
Harald Nyborg hører til blandt de billigste leverandører.
 
Som påpeget af Venstre under budgetforhandlingerne, vil 
energirenoveringerne fuldt ud kunne lånefinansieres. Nettoprovenuet 
efter renter og afdrag på skønsmæssigt kr. 188.000 foreslås anvendt til 
reducerede rammebesparelser. 
 
Det samlede forslag skal udmøntes, så det er udgiftsneutralt.”
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Indgår i forbindelse med supplerende notat om energirenoveringer, jf. 
beslutning under punkt 32 ”Sag fra Lone Hansen – plan for 
energirenoveringer”.
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Fraværende Miki Dam Larsen
Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

37. Sag fra Lone Hansen - konkurrenceudsættelse

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 
 
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”Det er vigtigt, at byrådet tager det politiske ansvar for genopretningen 
af økonomien, og så vidt muligt undgår upræcise rammebesparelser, 
hvis konsekvenser ingen kan forudse. 
 
Venstre har i budgetprocessen peget på, at konkurrenceudsættelse er 
en sikker vej til høj effektivitet og skarpe priser.
 
Venstre ønsker derfor, at der optages en sag herom på 
økonomiudvalget dagsorden.  
 
Det er Venstres vurdering, at der er et betydeligt potentiale for 
besparelser og effektiviseringer.  En forsigtig vurdering er, at der 
allerede fra 2015 vil kunne effektiviseres for ca. 1 mio. kr. og langt 
mere i årene fremover. 
 
Det opnåede besparelsesprovenu foreslås anvendt til reduktion af 
rammebesparelsen. 
 
Forslaget udmøntes, så det er udgiftsneutralt.”
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt med 16 
stemmer for. Imod stemte 5 medlemmer (A, Ø, F).
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Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Punktet er omfattet af den eksisterende indkøbs- og udbudspolitik.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

38. Sag fra Lone Hansen - strukturbesparelser

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”Det er vigtigt, at byrådet tager det politiske ansvar for genopretningen 
af økonomien, og så vidt muligt undgår upræcise rammebesparelser, 
hvis konsekvenser ingen kan forudse. 
 
I budgetforliget lægges der op til betydelige strukturbesparelser på 
børne- om skoleområdet. Venstre ønsker, at det præciseres, at alle 
fagudvalg skal arbejde med strukturbesparelser.  Det er Venstres 
vurdering, at der er et betydeligt potentiale for strukturbesparelser på 
de øvrige udvalg, som imidlertid er vanskeligt at opgøre.  Efter et 
meget forsigtigt skøn fastsættes den mulige besparelse til kr. 500.000.  
 
Det opnåede besparelsesprovenu foreslås anvendt til reduktion af 
rammebesparelsen.
 
Forslaget udmøntes, så det er udgiftsneutralt.”

 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Indgår i den videre proces om evaluering af budgetproceduren og 
budgetstrategi 2016 – 2019.
 
 
 



Økonomiudvalget 2014-2017 tirsdag den 18. november 2014 83

Fraværende Jesper Hammer



Økonomiudvalget 2014-2017 tirsdag den 18. november 2014 84

ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

39. Sag fra Lone Hansen - borgernes besparelsesforslag

Sagsnr.: 14/15246

Punkttype Beslutning
 

Tema Lone Hansen har i mail af 1. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på dagsorden for byrådets møde den 9. 
oktober 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”Det er vigtigt, at byrådet tager det politiske ansvar for genopretningen 
af økonomien, og så vidt muligt undgår upræcise rammebesparelser, 
hvis konsekvenser ingen kan forudse.
 
Borgerne er i forbindelse med budgetforhandlingerne fremkommet 
med en række forslag til besparelser og effektiviseringer. Disse forslag 
har imidlertid ikke været behandlet ved budgetforhandlingerne.
Det er vigtigt at dialogen med borgerne ikke bliver indholdsløs. 
 
Derfor ønsker Venstre, at borgernes forslag behandles politisk, med 
henblik på at reducere rammebesparelsen.  Der optages en sag herom 
på Økonomiudvalgets dagsorden.”
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 09-10-2014

Forslag om at sagen oversendes til Økonomiudvalget godkendt.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Indgår i den videre proces om evaluering af budgetproceduren og 
budgetstrategi 2016 – 2019.
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

40. Sag fra Jesper Hammer - organisationsdiagrammer

Sagsnr.: 14/8384

Punkttype Beslutning
 

Tema Jesper Hammer har i mail af 10. oktober 2014 anmodet om at 
nedenstående punkt optages på Økonomiudvalgets dagsorden den 18. 
november 2014.
 

Sagsbeskrivelse "DNA ønsker organisationsdiagrammer for samtlige kommunens 
virksomheder udarbejdet før og efter de netop vedtagne besparelser i 
forbindelse med budget 2015-2018. Vi mener at det er et 
styringsredskab som de lokale ledere i forvejen formentlig anvender 
og beder dem udarbejde disse med mindre de allerede eksisterer. 
Baggrunden for ønsket er at kunne følge med i "normeringer" på både 
varme og kolde hænder."
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Bilag fra punkt 6 ”Administrativ organisation” på Økonomiudvalgets 
møde den 21. januar 2014 genfremsendes.
 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

41. Sag fra Jesper Hammer - produktion af mad

Sagsnr.: 14/8384

Punkttype Beslutning
 

Tema Jesper Hammer har i mail af 10. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på Økonomiudvalgets dagsorden den 18. 
november 2014. 
 

Sagsbeskrivelse "DNA ønsker mulige alternativer til produktionen af mad fra Mad til 
Hverdag undersøgt. DNA foreslår at Allerød Kommune vurderer om 
maden kan produceres i kommunens lokalområder. Der er køkkener på 
Rådhuset, i Lyngehallerne, Lillerødhallerne, Blovstrødhallen og på 
enkelte skoler. Køkkenerne kan producere til de lokale plejecentre, 
hjemmeboende ældre og evt. dagsinstitutioner og skolerne. De lokale 
kontrakter skal i udbud. Kommunens forpagtere og lokale køkkener 
kan naturligvis byde ind. På den måde bliver økonomien bæredygtig i 
de lokale køkkener og vi undgår det massive madspild der sker i dag 
pga. fastlagte mængder for at få økonomien til at hænge sammen i 
Mad til Hver Dag. Lokalområderne kan selv bestemme levering, 
økologi, frugt, tilbud til småtspisende mv. Alternativt kan vi i 
gangsætte en proces for opførelse af køkkener på hver enkelt 
plejecenter som ruster os godt til fremtidens krav fra de ældre. Hvis 
det politisk besluttes at fastholde Allerød Kommunes kontrakt med 
Mad til Hver Dag, så foreslår DNA at køkkenet på Allerød Rådhus 
nedlægges og levering fra Mad til Hverdag påbegyndes straks. Er 
maden god nok til borgerne, er den bestemt også god nok til de ansatte 
og byrådet."
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Økonomiudvalget opfordrer kommunens bestyrelsesrepræsentanter til 
at arbejde for at Mad til hver Dag, dels undersøger hvad det koster 
med en hyppigere levering af mad, dels hvordan man fremmer økologi 
og undgår madspild. 
 
Økonomiudvalget bemærker, at Sundheds- og Velfærdsudvalget og 
Ældrerådet behandler brugernes tilfredshedsundersøgelse når den 
foreligger i 2015. 
 
Økonomiudvalget opfordrer Sundheds- og Velfærdsudvalget til at 
drøfte sag om madkultur på plejecentrene.
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Økonomiudvalget ønsker at fastholde ”Glad Mad”.
 
 
 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

42. Sag fra Miki Dam Larsen - mad til ældre

Sagsnr.: 14/16082

Punkttype Beslutning
 

Tema Miki Dam Larsen har i mail af 13. oktober 2014 anmodet om, at 
nedenstående punkt optages på Økonomiudvalgets dagsorden den 18. 
november 2014. 
 

Sagsbeskrivelse "Socialdemokraterne i Allerød anmoder om, at der arbejdes med 
kvaliteten af maden for de ældre i kommunen. 
 
Her og nu skal det undersøges, hvilke muligheder der er for at ”Mad til 
Hverdag” leverer maden frisk – dagligt? Kan dette fx gøres som tilkøb 
inden for den nuværende kontrakts rammer?
 
Desuden bør ØU bede SVU drøfte og komme med forslag til, hvordan 
der kan arbejdes med spiseordninger for et udvidet antal ældre på fx 
plejehjemmene, således at ældre hjemmeboende kan få frisk mad i et 
socialt fællesskab (Dette har tidligere været et projekt under SVU)?
 
Under hensyn til, at den nuværende ordning kan opsiges inden 
1.1.2016 med ophør tidligst 1.1.2017 (så vidt vi er orienteret), skal 
forvaltningen inden 1.6.2015 udarbejde oplæg til lokale madordninger 
med daglig levering af frisk fremstillet mad, herunder behov for 
køkkener og oversigt over økonomi ved  reetablering af lokal 
madproduktion."
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 18-
11-2014

Økonomiudvalget opfordrer kommunens bestyrelsesrepræsentanter til 
at arbejde for at Mad til hver Dag, dels undersøger hvad det koster 
med en hyppigere levering af mad, dels hvordan man fremmer økologi 
og undgår madspild. 
 
Økonomiudvalget bemærker, at Sundheds- og Velfærdsudvalget og 
Ældrerådet behandler brugernes tilfredshedsundersøgelse når den 
foreligger i 2015. 
 
Økonomiudvalget opfordrer Sundheds- og Velfærdsudvalget til at 
drøfte sag om madkultur på plejecentrene.
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Økonomiudvalget ønsker at fastholde ”Glad Mad”.
 
 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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Signeret af: 

_______________________________ 
Jørgen Johansen
Borgmester

_______________________________ 
Erik Lund
Medlem

_______________________________ 
John Køhler
Medlem

_______________________________ 
Nikolaj Bührmann
Medlem

_______________________________ 
Agnete Fog
Medlem

_______________________________ 
Erling Petersen
Medlem

_______________________________ 
Miki Dam Larsen
Medlem

_______________________________ 
Poul Albrechtsen
Medlem
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1. Indledning 

Dette notat omhandler det forventede regnskab pr. 30. september 2014 for Allerød Kommune.  Det 

forventede regnskab er udarbejdet i oktober 2014 på baggrund af budgetopfølgningen ultimo sep-

tember måned.  

 

Det forventede regnskab tager derfor højde for konsekvenserne af Direktionens beslutning om at 

indføre et ansættelses- og udgiftstop pr. 25. juni 2014, forsættende resten af 2014.  

 

Det forventede regnskab viser et forventet træk på kassebeholdningen i 2014 på 26,3 mio. kr. Likvidi-

tetstrækket er 1,5 mio. kr. større end oprindeligt budgetteret. 

  

De forventede serviceudgifter i 2014 udgør 1.025,0 mio. kr., hvilket er en mindreudgift på 6,6 mio. kr. 

i forhold til Allerød Kommunes serviceramme på 1.031,6 mio. kr.  

  

I forhold til det forventede regnskab pr. 30. juni 2014 ses en forbedring af kassebeholdningen på 19,8 

mio. kr. i 2014, hvilket i hovedtræk skyldes følgende forhold: 

  

• Reduktion i serviceudgifter på 24,7 mio. kr. Rammebesparelsen på 18 mio. kr. er fordelt på afde-

linger og virksomheder og næsten alle afdelinger kan konstatere betydelige mindreudgifter i 

forhold til det sidste forventede regnskab. Samlet set forventes det således, at der opnås bespa-

relser/mindreudgifter, som er 6,6 mio. kr. større end rammebesparelsen, hvilket primært kan 

henføres til udgifts- og ansættelsesstoppet.  

• Der forventes yderligere udgifter til aktivitetsbestemt medfinansiering på 2,8 mio. kr.  

• Fortsat store tilbagebetalinger af grundskyld og dækningsafgifter som følge af vurderingsæn-

dringer af grundværdier og dertil hørende renteudgifter giver forventede yderligere udgifter på 

6,4 mio. kr.  

• Færre udgifter vedr. anlæg på 3,9 mio. kr. i 2014, som bl.a. skyldes en tidsforskydning på flere 

anlægsprojekter. Derudover foreslås bevillingsændringer på 2,1 mio. kr. i mindreudgifter grun-

det væsentlig mindreforbrug på et anlæg, og at anlægsbevilling vedr. Mungo Park foreslås retur-

neret til kassen. Den forventede overførsel til 2015 øges med 2,3 mio. kr.  

 

Økonomi og It vurderer sammenfattende, at de væsentligste usikkerhedsfaktorer i det forventede 

regnskab udgør følgende:  

 

• Det er fortsat usikkert, hvor store tilbagebetalingerne på grundskyld og dækningsafgifter bliver 

for 2014. Ligeledes er der usikkerhed om, hvor store de dertil hørende renteudgifter bliver. Der 

er i budget 2015 indarbejdet merudgifter til yderligere tilbagebetalinger, men det er ligeledes 

usikkert om beløbet er tilstrækkeligt.  

• Der er relativ stor usikkerhed om årets resterende udgifter til den aktivitetsbestemte medfinan-

siering på sundhedsområdet. Budget 2015 er baseret på forbruget i 2014, som er væsentligt hø-

jere end i 2013, der eksisterer dog en usikkerhed om udgiftens størrelse i 2015.  

• Som følge af en stigning i antallet af flygtninge fra særligt Syrien, er det usikkert, hvor mange 

merudgifter kommunen får hertil i 2014 og fremover. Det kan give merudgifter til anlæg såvel 

som merudgifter på familieområdet, skoleområdet som borgerserviceområdet.  
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• Som følge af ændringer i ministeriets regler afsluttes 2014-regnskabsårets supplementsperiode 

(bogføring i januar/februar 2015 regnskab 2014) ca. 3 uger tidligere end forudgående år. Det er 

usikkert om der i det forventede regnskab er taget tilstrækkelig højde for, at der kan være udgif-

ter, som normalt ville være bogført i regnskabsåret, men som med den forkortede supplements-

perioden først vil blive bogført i regnskab 2015. Der vil her alene være tale om en tidsforskydning 

imellem årene, og usikkerheden knyttes derfor alene til regnskab 2014. 

 

Bevillinger, som er afgivet frem til og med byrådsmødet den 9. oktober 2014, er indarbejdet i det 

forventede regnskab pr. 30. september 2014.  
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2. Hovedoversigt 

Nedenfor fremgår hovedoversigten indeholdende budget 2014 samt det forventede regnskab pr. 30. 

september 2014 sammenholdt med det korrigerede budget. 

 

 
 

 

Ændringerne fra det oprindelige budget til det korrigerede budget består af godkendte tillægsbevil-

linger foretaget af Byrådet til og med byrådsmødet den 9. oktober 2014. Af bilag 1 fremgår de på-

gældende bevillinger. Regnskabsresultatet før finansielle poster (resultat) er i det forventede regn-

skab et underskud på 57,6 mio. kr.  

 

De samlede ændringer af de likvide aktiver efter de finansielle poster, er et underskud på 26,3 mio. 

kr. Det er en mindreudgift på 35,2 mio. kr. i forhold til korrigeret budget. I forhold til det forventede 

regnskab pr. 30. juni 2014 ses en forbedring på 19,8 mio. kr., hvilket primært kan tilskrives den 2 pct. 

reduktion i serviceudgifterne, som byrådet besluttede i august 2014. 

 

I det følgende afsnit gennemgås hvert enkelt punkt i hovedoversigten.  

 

Mio. kr. 

Minus = indtægter/overskud

Opr. budget 

2014
Ændringer

Korr. budget 

2014

Forventet 

regnskab pr. 

30. 

september

Afvigelse ift. 

korr. budget

Skatter -1.513,5 7,3 -1.506,2 -1.502,2 4,0

Tilskud og udligning 172,5 0,6 173,1 173,1 0,0

Driftsudgifter 1.284,9 -3,5 1.281,5 1.273,7 -7,8

Effektiviseringer -6,0 0,0 -6,0 0,0 6,0

Renter m.v. -2,6 3,7 1,1 2,7 1,6

Resultat af ordinær drift -64,7 8,2 -56,6 -52,8 3,8

Anlæg 78,0 68,7 146,7 109,9 -36,8

Resultat af det skattefinansierede område 13,3 76,8 90,1 57,2 -32,9

Drift: Brugerfinansieret område -0,5 0,0 -0,5 0,4 0,9

Anlæg: Brugerfinansieret område 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0

Brugerfinansieret område i alt -0,5 0,0 -0,5 0,4 0,9

Resultat 12,8 76,8 89,6 57,6 -32,0

Øvrige finansforskydninger 2,0 -34,0 -32,0 -34,9 -2,9

Deponering/frigivelse af dep. midler 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0

Afdrag på lån 15,0 0,2 15,2 15,2 0,0

Optagne lån -5,1 -6,2 -11,3 -11,6 -0,3

Ændring af likvide aktiver 24,8 36,7 61,6 26,3 -35,2

Forventet regnskab 

2014
Budget 2014
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3. Generelle bemærkninger til hovedoversigten 

 

3.1 Skatter 

I forhold til budgettet til skatteindtægter på 1.506,2 mio. kr. forventes netto mindreindtægter på 4,0 

mio. kr.  

 

Kommunen har i 2014 oplevet en ekstraordinær stor tilbagebetaling af grundskyld og dækningsafgift 

som følge af vurderingsændringer af grundværdier. Siden sidste forventede regnskab, hvor der blev 

givet en tillægsbevilling på 8 mio. kr. til tilbagebetalingerne, er der yderligere tilbagebetalt ca. 3 mio. 

kr., således at de samlede tilbagebetalinger i 2014 p.t. udgør 11,0 mio. kr. I budgettet var der oprin-

deligt forventet tilbagebetalinger på 1 mio. kr., hvilket svarer til niveauet fra tidligere år. Der skønnes 

at komme yderligere tilbagebetalinger på 2,0 mio. kr. i den resterende del af 2014, hvilket dog er be-

hæftet med stor usikkerhed. Dette giver i alt en netto merudgift på 5,0 mio. kr. i forhold til det korri-

gerede budget.   

 

Kommunen har netop modtaget indtægten fra forskerskat vedrørende indkomståret 2013. Der er 

kommet en merindtægt på 1,0 mio. kr. i forhold til budgetteret og tidligere års indtægter. Indtægten 

kendes først i efteråret året efter det pågældende indkomstår.  

 

 

3.2 Tilskud og udligning 

I forhold til budgettet til tilskud og udligning på 173,1 mio. kr. forventes der ingen ændringer. 

 

 

3.3 Driftsudgifter (skattefinansierede) 

Kommunens samlede nettodriftsudgifter på det skattefinansierede område (i hovedoversigten ræk-

kerne driftsudgifter og tilbageholdenhed i serviceudgifter sammenlagt) er i 2014 oprindeligt budget-

teret til 1.278,9 mio. kr.  

 

Siden budgetvedtagelsen har byrådet til 

og med byrådsmødet den 9. oktober 

2014 givet tillægsbevillinger til driftsud-

gifter på i alt 3,5 mio. kr. i mindreudgif-

ter. Disse mindreudgifter dækker over 

såvel mer- som mindreforbrug: Overførs-

ler af uforbrugte driftsbevillinger fra 

2013, omplaceringer fra drift til anlæg, 2 

pct. reduktionen samt tillægsbevillinger 

til nye driftsudgifter. Tillægsbevillingerne 

er illustreret i figuren til højre (mio. kr.), 

og er specificeret i bilag 1.  
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Det korrigerede budget inkl. 

ovenstående tillægsbevillinger 

vedr. driften udgør således 

1.275,5 mio. kr. Dette er illustre-

ret i figuren til venstre. I det for-

ventede regnskab pr. 30. sep-

tember 2014 udgør driftsudgif-

terne 1.273,7 mio. kr., hvilket er 

en mindreudgift på 1,8 mio. kr. i 

forhold til det korrigerede bud-

get, og en mindreudgift på 5,2 

mio. kr. i forhold til det oprinde-

lige budget. 

 

I forhold til det forventede regnskab pr. 30. juni 2014 ses en forbedring på driften på 21,9 mio. kr., 

hvilket primært kan tilskrives udgifts- og ansættelsesstoppet og byrådsbeslutning om at reducere 

serviceudgifter med 2 pct.  

 

 

3.3.1 Udgiftsrammer 

Opgøres mindreudgiften på de skattefinansierede driftsudgifter på udgiftstyper, er der følgende afvi-

gelser i forhold til korrigeret budget;  

 

 
 

 

For serviceudgifterne forventes en mindreudgift på 3,3 mio. kr. Der forventes en mindreudgift på 

overførselsudgifterne på 1,1 mio. kr., mens der forventes en mindreudgift på rammen til de forsikre-

de ledige på 2,7 mio. kr. På rammen til medfinansiering af sundhedsvæsenet forventes en merudgift 

på 5,3 mio. kr., mens der til ældreboliger forventes en merudgift på 0,7 mio. kr. Endelig forventes en 

merindtægt på rammen til særligt dyre enkeltsager på 0,7 mio. kr. 

 

I bilag 2 er ovenstående tabel specificeret på såvel udgiftsrammer som afdelinger. 

 

Udgiftstype
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 1.028,3 1.025,0 -3,3

  Overførselsudgifter 141,7 140,7 -1,1

  Udgifter til forsikrede ledige 31,7 29,0 -2,7

  Udgifter til medfinansiering 79,9 85,2 5,3

  Ældreboliger -0,6 0,1 0,7

  Refusioner vedr. særligt dyre enkeltsager -5,5 -6,3 -0,7

   I alt 1.275,5 1.273,7 -1,8
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3.3.2 Servicerammen 

Budgetloven indebærer en sanktion, hvis kommunerne samlet set i regnskabssituationen ikke over-

holder den samlede serviceramme i det oprindelige vedtagne budget. 

 

Sanktionen indeholder en kollektiv sanktion (som rammer alle kommuner) på 40 pct. og en individuel 

sanktion (som udelukkende rammer kommuner, der overskrider servicerammen) på 60 pct. Opgørel-

sen af den enkelte kommunes andel af en eventuel sanktion tager derfor afsæt i to forhold. For det 

første om kommunerne samlet set overholder servicerammen, som den er aftalt i økonomiaftalen, 

og for det andet om den enkelte kommune overholder sin egen serviceramme, som er det oprindeligt 

vedtagne budget for serviceudgifter.  

 

Økonomi- og Indenrigsministeriet opgør endeligt ved regnskabets afslutning, dels hvorvidt kommu-

nerne under ét sanktioneres, og dels hvorvidt den enkelte kommune skal betale en individuel sankti-

on. Ifølge budgetloven korrigeres servicerammen i økonomiaftalen samt de oprindeligt vedtagne 

budgetter for serviceudgifter i henhold til ændrede pris- og lønforudsætninger samt konsekvenserne 

af ny lovgivning inden den endelige beregning sanktionsberegning opgøres.  

 

Servicerammen for Allerød Kommune udgør i 2014 1.031,6 mio. kr. svarende til det oprindeligt ved-

tagne budget for serviceudgifter. Hvis serviceudgifterne i Allerød Kommunes regnskab 2014 oversti-

ger dette beløb, vil Allerød Kommune blive ramt af en individuel regnskabssanktion for 2014, såfremt 

kommunerne samtidigt under ét overskrider servicerammen i økonomiaftalen.  

 

Figuren til højre viser det forventede 

regnskab pr. 30. september 2014 vedr. 

serviceudgifter sammenholdt med 

servicerammen (det oprindelige bud-

get for serviceudgifter). Som det frem-

går af ovenstående figur og tabel, ud-

gør det forventede regnskab vedr. ser-

viceudgifter pr. 30. september 2014 

1.025,0 mio. kr., hvilket er en mindre-

udgift på 6,6 mio. kr. i forhold til Alle-

rød Kommunes serviceramme (det 

oprindelige budget for serviceudgif-

ter).  

 

Hvis regnskabsresultatet for 2014 ender på dette niveau vil Allerød Kommune ikke blive ramt af en 

eventuel individuel sanktion i tilfælde af, at kommunerne under et overskrider servicerammen i øko-

nomiaftalen for 2014. Hvis kommunerne samlet set overskrider servicerammen i regnskab 2014, vil 

Allerød Kommune dog fortsat rammes af den kollektive sanktion på 40 pct. Baseret på kommunernes 

indberetninger til KL forventes det ikke at den samlede serviceramme for 2014 overskrides. 
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Ses det forventede regnskab for 

serviceudgifterne i forhold til det 

korrigerede budget er det en min-

dreudgift på 3,3 mio. kr., jf. figuren 

til venstre.  

 

De mer- og mindreudgifter, som 

forklares i det efterfølgende, er det 

forventede regnskab sammenholdt 

med det korrigerede budget.  

 

 

 

 

3.3.3 Politiske udvalg 

Opgøres mindreudgiften på de skattefinansierede driftsudgifter på 1,8 mio. kr. på politiske udvalg, er 

der følgende afvigelser fra det korrigerede budget;  

 

 
 

 

Der forventes merudgifter på Sundheds- og velfærdsudvalgets samt Erhvervs- og Beskæftigelsesud-

valgets områder, mens der forventes mindreudgifter på de øvrige udvalgsområder.  

 

Afvigelserne på de politiske udvalg er specificeret på udgiftstyper i bilag 3. 

 

 

Politisk udvalg
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab pr. 

30/9 2014

Afv. Korr. 

Budget

Børn- og Skoleudvalg 421,9 421,3 -0,5

Sundheds- og Velfærdsudvalget 266,8 270,0 3,1

Teknik- og Planudvalget 55,5 51,9 -3,6

Klima- og Miljøudvalget 7,6 7,4 -0,2

Kultur- og Idrætsudvalget 28,3 27,7 -0,6

Erhvervs- og Beskæftigelsesudvalget 3,7 3,8 0,1

Økonomiudvalget 244,5 242,9 -1,6

I alt 1.275,5 1.273,7 -1,8
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3.3.4 Forklaringer til afvigelser i det forventede regnskab  

Herunder ses afvigelsen på den skattefinansierede drift på 1,8 mio. kr. i mindreudgifter fordelt på 

kommunens 11 afdelinger og stabe. Forklaringerne til afvigelserne er nedenfor beskrevet for hver 

enkelt afdeling og stab fordelt på udgiftstyper. 

 

 

Borgerservice 

 

 

Samlet mindreudgift for Borgerservice udgør 3,0 mio. kr. I procent svarer dette til en afvigelse på 1,0 

pct. af budgettet. 

 

Serviceudgifter 

 

Der forventes et samlet mindreforbrug på serviceudgifter på 1,1 mio. kr.  

 

Mindreudgifterne skyldes følgende forhold: 

• 0,6 mio. kr. vedr. ungdomsuddannelser for unge med særlige behov som følge af mindre tilgang 

og et stort antal afsluttede forløb i 2014 

• 0,9 mio. kr. vedr. støtte som følge af ændret lovgivning. Støttefunktionen gives nu som mentor-

ordning for en del af borgerne, hvorfor der på dette område er en forventning om merudgifter 

(se under overførselsudgifter vedr. arbejdsmarkedsforanstaltninger) 

• 0,1 mio.kr. vedr. længerevarende botilbud som følge af en justering af priserne 

• 0,6 mio. kr. vedr. beskyttet beskæftigelse pga. mindre efterspørgsel som følge af lovændring 

samt etablering af internt tilbud 

 

Mens der forventes følgende merforbrug: 

• 0,4 mio. kr. vedr. pleje og omsorg som følge af en yderligere borger 

• 0,1 mio. kr. vedr. alkoholbehandling pga. øget efterspørgsel efter ambulante tilbud 

• 0,3 mio. kr. vedr. midlertidig botilbud som følge af ændring af et tilbud 

• 0,2 mio. kr. vedr. aktivitets- og samværstilbud som følge af ændring af et tilbud 

• 0,2 mio. kr. vedr. løn til forsikrede ledige ansat i kommuner grundet tidligere fejlkontering af løn-

tilskud 

 

 

 

Udgiftsramme
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 138,5 137,4 -1,1

  Overførselsudgifter 135,0 136,4 1,4

  Udgifter til forsikrede ledige 31,7 29,0 -2,7

  Refusioner vedr. særligt dyre enkeltsager -4,3 -4,8 -0,5

I alt 301,0 298,0 -3,0
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Overførselsudgifter 

Samlet set forventes der et merforbrug på 1,4 mio. kr. vedr. overførselsudgifter. Merforbruget skyl-

des følgende forhold: 

 

Der forventes et merforbrug på 1,7 mio. kr. vedr. området ”kontante ydelser”. Merforbruget til kon-

tante ydelser skyldes primært: 

• Et merforbrug på 3,7 mio. kr. vedr. sygedagpenge som følge af et stigende antal borgere, som er 

sygemeldte i mere end fire uger. Antallet er steget med 33 helårspersoner i perioden januar-

august 2014 i forhold til samme periode i 2013 

• Merforbrug på 0,4 mio. kr. vedr. aktiverede kontant- og uddannelseshjælpsmodtagere, som følge 

kontanthjælpsreformens øgede krav om at aktivere unge under 30 år 

• Et merforbrug på 0,6 mio. kr. grundet tidligere fejlkontering af løntilskud 

• Et mindreforbrug på 2,6 mio. kr. vedr. kontant- og uddannelseshjælp til unge under 30 år som 

følge af ny ydelsestype til unge under 30 år 

• Et mindreforbrug på 0,3 mio. kr. som følge af udfasningsordningen vedr. særlig uddannelsesydel-

se 

 

På området ”tilbud til udlændinge” ses en stigning i antallet af borgere omfattet af integrationspro-

grammet med en merudgift på i alt 2,6 mio. kr. som følge.  

• Der forventes i 2014 en stigning til kontanthjælp til borgere på dette område, således at ca. 50 

helårspersoner forventes at være omfattet af ydelsen. Dette medfører en merudgift på dette 

område på 1,8 mio. kr. 

• Derudover forventes en merudgift på 0,8 mio. kr. som følge af merudgifter til integrationspro-

grammer og introduktionsforløb 

 

På området ”revalidering” forventes et merforbrug på 0,5 mio. kr., hvilket skyldes følgende: 

• Der forventes et merforbrug på 1,9 mio. kr. vedr. ressourceforløb for ledige grundet den nye sy-

gedagpengereform, som betyder, at borgere, som ikke længere har ret til sygedagpenge, får ret 

til jobafklaringsforløb og ressourceforløbsydelse. Derudover er der færre borgere i virksomheds-

rettet aktivering end forventet.  Det giver flere udgifter til revalideringsydelser (1,7 mio. kr.) samt 

flere udgifter til iværksættelse af tilbud (0,2 mio. kr.) 

• Der forventes en mindreudgift på 1,2 mio. kr., idet antallet af borgere omfattet af revaliderings-

bestemmelserne er faldet markant 

• Endvidere forventes et mindreforbrug på ca. 0,2 mio. kr. vedr. personer i fleksjob.  Det skyldes, at 

antallet af borgere visiteret til fleksjob via ny lovgivninger har været overvurderet (færre udgif-

ter), men at antallet af borgere, som ansættes i fleksjob, har været stigende (flere udgifter) 

 

På området ”førtidspensioner” forventes et mindreforbrug på 4,2 mio. kr. pga. førtidspensionsrefor-

men fra 2013. Reformen har betydet, at der sker en jobcenterindsats med tilkendelse af ressource-

forløb og fleksjob frem for tilkendelse af førtidspension.  

  

På området ”arbejdsmarkedsforanstaltninger” forventes der merudgifter på 0,9 mio. kr., hvilket skyl-

des følgende: 

• Der forventes merudgifter til mentorer grundet ny lovgivning med krav om mentorordninger til 

borgere, der før var omfattet af støtteordninger. Der forventes således et en merudgift til men-
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torer på 2,3 mio. kr., men der forventes et mindreforbrug vedr. støtteordninger (jf. under ser-

viceudgifter) 

• Der forventes mindreudgifter som følge af færre driftsudgifter i forbindelse med den kommunale 

beskæftigelsesindsats på 0,6 mio. kr. Det skyldes færre udgifter vedr. revalidender, idet antallet 

af borgere omfattet af revalideringsbestemmelserne er faldet markant, samt at færre borgere 

benytter sig af retten til selvvalgt uddannelse. Kontanthjælpsreformens krav om øget aktivering 

af unge medfører dog højere udgifter på dette område, men samlet set ses altså et mindrefor-

brug på 0,6 mio. kr. 

• Der forventes mindreforbrug vedr. seniorjobs på 0,8 mio. kr., idet færre personer end forventet 

har søgt om seniorjob 

 

Udgifter til forsikrede ledige 

Der forventes et mindreforbrug på dagpenge til forsikrede ledige på 1,2 mio. kr. grundet faldende 

ledighed. Der forventes endvidere et mindreforbrug på 1,5 mio. kr. vedr. beskæftigelsesindsats for 

forsikrede ledige grundet tidligere fejlkontering af løntilskud. I alt et mindreforbrug på 2,7 mio. kr. 

 

Refusioner vedr. særligt dyre enkeltsager 

Der forventes 0,5 mio. kr. i merindtægter på særligt dyre enkeltsager som følge af højere refusioner 

på enkelte borgeres sager. 

 

 

Dagtilbud 

 

 

Samlet mindreudgift for Dagtilbud udgør 1,7 mio. kr. I procent svarer dette til en afvigelse på 1,4 pct. 

af budgettet. 

 

Serviceudgifter 

Der forventes en merudgift på 1,5 mio. kr. vedr. særlige pasningstilbud til børn. På særlige dagtilbud 

forventes en merudgift 1,0 mio. kr., som skyldes to særligt krævende børn i specialbørnehave. Samlet 

går 5 børn i særligt dagtilbud. På særlige klubber forventes en merudgift på 0,5 mio. kr. grundet sti-

gende efterspørgsel. 11 børn går pt. i særlige klubber. 

 

Som følge af et faldende børnetal ses et fald i både indtægter og udgifter vedr. mellemkommunale 

afregninger. Samlet forventes en mindre nettoudgift på 0,5 mio. kr., svarende til forbruget for 2013. 

 

Der er et merforbrug på 0,3 mio. kr. til private institutioner, mens støttekorpset forventer en min-

dreudgift på 0,4 mio. kr. Sundhedsplejen forventer en mindreudgift på 0,4 mio. kr. til løn, kørsel og 

studerende. Blandt andet er opstart af screening af førskolebørn, som blev vedtaget i budgetforlig 

2014, udskudt til 2015. 

Udgiftsramme
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 122,1 120,4 -1,7

I alt 122,1 120,4 -1,7
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Der forventes et mindreforbrug vedr. centrale puljer til projekter, kurser, vikargodtgørelse samt nød-

pasning på 0,8 mio. kr. 

 

Dagtilbuddene forventer samlet set mindreudgifter på 1,1 mio. kr., hvilket skyldes såvel et faldende 

børnetal som ansættelses- og udgiftsstoppet. 

 

Dagplejen forventer et mindreforbrug på 0,6 mio. kr. grundet et faldende børnetal. To vakante stil-

linger genbesættes således ikke.  

 

Klub Vest forventer et merforbrug på 0,4 mio. kr. Klubben fik i 2013 lov til at købe en ny bus, hvilket 

medførte et underskud i regnskab 2013 på 1,1 mio. kr. Underskuddet er overført til 2014, og det for-

ventes således nedbragt med 0,7 mio. kr. i 2014. 

  

 

Familier 

 

 

Samlet set forventer Familier en mindreudgift på 2,9 mio. kr. svarende til en afvigelse på 5 pct.   

 

Serviceudgifter 

Der forventes en samlet mindreudgift på serviceudgifter på 1,6 mio. kr., som primært vedrører min-

dreudgift på plejefamilier og opholdssteder på 1,3 mio. kr. Mindreudgiften skyldes dels, at to unge er 

kommet i et billigere tilbud, dels en mindreudgift i Hyblerne på 0,2 mio. kr.   

 

På forebyggende foranstaltninger forventes en mindreudgift på 0,2 mio. kr., da tre børn er flyttet til 

anden kommune.   

 

På udgifter til specialskoler forventes en mindreudgift på 0,2 mio. kr., da udgifterne til tre børn er 

blevet mindre de sidste tre måneder i 2014, hvilket skyldes tilpasninger i tilbuddet.  

 

Der forventes dog merudgifter på døgninstitutioner på 0,3 mio. kr., da der er kommet et ekstra barn 

på døgninstitution i efteråret.  

 

Overførselsudgifter 

Mindreforbruget vedr. overførselsudgifter på 1,1 mio. kr. vedrører primært mindreudgifter til sociale 

formål på 1,0 mio. kr. Som følge af en ankeafgørelse er udgifterne flyttet til et andet område under 

serviceudgifterne.  

Udgiftsramme
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 52,5 50,9 -1,6

  Overførselsudgifter 4,4 3,3 -1,1

  Refusioner vedr. særligt dyre enkeltsager -1,3 -1,5 -0,2

I alt 55,6 52,7 -2,9
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Særligt dyre enkeltsager 

Der forventes merindtægter på 0,2 mio. kr., som kan henføres til tre familieanbringelser.  

 

 

Natur og Miljø 

 

 

Samlet mindreudgift for Natur og Miljø udgør 0,2 mio. kr. I procent svarer dette til en afvigelse på 1,4 

pct. af budgettet. 

 

Serviceudgifter 

Der forventes en mindreudgift på 0,1 mio. kr., da indsatsplanerne vedr. grundvandsbeskyttelse er 

udarbejdet, og fremover er der kun behov for opfølgning på indsatsplanerne. Derudover forventes 

en merindtægt på 0,1 mio. kr. fra brugerbetaling for miljøtilsyn på virksomheder. 

 

 

Personale 

 

 

Samlet mindreudgift for Personale udgør 4,2 mio. kr. I procent svarer dette til en afvigelse på 11,5 

pct. af budgettet. 

 

Serviceudgifter 

Der forventes et mindreforbrug på 1,7 mio. kr. vedr. personalepolitiske tiltag. Af budgettet for 2014 

er ikke disponeret midler på 0,7 mio. kr. Derudover er der overført uforbrugte bevillinger fra tidligere 

år på 1,0 mio. kr., som ligeledes ikke er disponeret. 

 

Der forventes en mindreudgift på 0,6 mio. kr. til udbetalinger af refusioner i forbindelse med løn- og 

barselspuljer til Forvaltningen og kommunens virksomheder.  

 

Et mindreforbrug på 0,7 mio. kr. kan henføres til Akut TR-arrangement, hvor der er overført akkumu-

leret overskud fra tidligere år, som ikke forventes anvendt.   

 

Udgiftsramme
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 14,6 14,4 -0,2

I alt 14,6 14,4 -0,2

Udgiftsramme
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 36,4 32,2 -4,2

I alt 36,4 32,2 -4,2
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Der forventes en restpulje vedr. kompetenceudviklingsmidlerne til Forvaltningen og kommunens 

virksomheder på 0,5 mio. kr.  

 

Der er flere kontorelever under 25 år end budgetteret, hvilket indebærer et mindreforbrug på 0,2 

mio. kr.  

 

Der er et mindreforbrug til tjenestemandspensioner på 0,3 mio. kr., da budgettet for 2014 er sat for 

højt.  

 

Der ses et mindreforbrug på 0,2 mio. kr. vedr. arbejdsskadeerstatninger, hvilket primært skyldes, at 

løbende ydelser er blevet nedsat efter konkret afgørelse fra Arbejdsskadestyrelsen.  

 

Der er endvidere en mindreudgift på 0,2 mio. kr. til forsikringspræmier generelt.  

 

Der forventes endvidere merudgifter på 0,4 mio. kr. til vederlag til kommunalpolitikere. Fra 1. juli 

2014 følger kommunalpolitikernes vederlag den generelle lønudvikling på det kommunale og regio-

nale arbejdsmarked.  

 

 

Plan og Byg 

 

 

Plan og Byg forventer en merudgift på 0,2 mio. kr. svarende til en afgivelse på 0,9 pct.  

 

Serviceudgifter 

Plan og Byg har haft vanskeligt ved at udmønte rammebesparelsen på 0,4 mio. kr. for 2014, da stør-

stedelen af afdelingens budget vedrører tilskud til Movia, der er bundet op på kontrakter. Der for-

ventes derfor en merudgift på 0,2 mio. kr. 

 

 

  

Udgiftsramme
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 21,8 22,0 0,2

I alt 21,8 22,0 0,2
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Sekretariatet 

 

 

Samlet mindreudgift for Sekretariatet udgør 1,3 mio. kr. I procent svarer dette til en afvigelse på 4,1 

pct. af budgettet. 

 

Serviceudgifter 

Der forventes en mindreudgift til valg på 0,4 mio. kr., idet der spares op til afholdelse af folketings- 

og kommunalvalg hvert fjerde år og EU-valg hvert femte år. Der forventes ikke, at blive afholdt Folke-

tingsvalg i år. 

 

Derudover spares der op til bl.a. afholdelse af forvaltningens temadag, borgermøde vedr. planstrate-

gi samt udgifter, som skal afholdes til arkivering, i 2015, hvilket i alt medfører en mindreudgift på 0,5 

mio. kr. i 2014.  

 

Vedr. forsikringer af tingskader forventes der en mindreudgift på 0,4 mio. kr., idet der er færre an-

meldte skader og er gennemført færre forebyggelsestiltag. 

 

Kommunen har modtaget 0,3 mio. kr. i støttesagsgebyr som kompensation for administrationsudgif-

ter i forbindelse med bygningen af Skovvang Plejecenter. Disse var ikke budgetteret og udgør dermed 

en merindtægt.  

 

Der forventes en mindreindtægt vedr. Kombit digitaliseringsprojekter på 0,5 mio. kr. Kombit har stil-

let i udsigt, at der vil tilfalde kommunen en tilbagebetaling på 0,5 mio. kr. vedr. diverse KMD syste-

mer, som følge af Kombits digitaliseringsprojekter. Kombit har udmeldt, at tilbagebetalingen vil ske i 

januar 2015, men det vurderes som meget usikkert, at tidsplanen holder, og at tilbagebetalingen 

dermed kan indregnes i regnskab 2014. Den store usikkerhed betyder, at tilbagebetalingen ikke ind-

regnes i det forventede regnskab for 2014, og dermed medfører en forventet mindreindtægt.  

 

 

  

Udgiftsramme
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 31,7 30,4 -1,3

I alt 31,7 30,4 -1,3
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Skole og Kultur 

 

 

Samlet afvigelse for Skole og Kultur udgør 3,3 mio. kr. i merudgift. I procent svarer det til en afvigelse 

på 1,1.  

 

Serviceudgifter 

 

Forvaltningen forventer en merudgift til specialundervisning i eksterne tilbud på 2,2 mio.kr., hvilket 

skyldes flere visiterede børn og frit skolevalg. Dette indebærer tillige øgede kørselsudgifter på 0,6 

mio. kr.  

 

Skolerne forventer en merudgift på 0,7 mio.kr., idet tre skoler forventer et merforbrug. Lillerød Skole 

forventer et merforbrug på 0,3 mio. kr., hvilket kan tilskrives ekstraordinære lønudgifter til ledelse. 

Ravnsholtskolen nedskriver sit underskud fra 2013 med 0,4 mio. kr., men forventer et underskud på 

0,2 mio. kr. Kongevejsskolen afdrager derimod ikke på sit underskud fra 2013 på 0,2 mio. kr. 

 

 

Teknik og Drift 

 

 

Samlet mindreudgift for Teknik og Drift udgør 2,7 mio. kr. I procent svarer dette til en afvigelse på 2,5 

pct. af budgettet. 

 

Serviceudgifter 

Der forventes en mindreindtægt vedr. udlejningsejendomme på 1,5 mio. kr. Mindreindtægten skyl-

des dels, at nogle ejendomme giver færre indtægter end skønnet, dels at der er lagt for højt budget 

på indtægter fra akut-ejendomme.   

 

Park og Vej forventer en mindreudgift på 3,7 mio. kr. til vinterberedskabet. Der forventes en mindre-

udgift på 1,5 mio. kr. afledt af "varm vinter" i de første måneder af 2014. Derudover er der overført 

et overskud fra 2013 på 2,2 mio. kr., som forventes videreført til 2015. 

 

Udgiftsramme
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 293,1 296,4 3,3

I alt 293,1 296,4 3,3

Udgiftsramme
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 109,6 106,9 -2,7

I alt 109,6 106,9 -2,7
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På folkeoplysningsområdet forventes en mindreudgift på 0,5 mio. kr. 

 

Det forventes, at der vil komme et samlet merforbrug på energiområdet på 2,0 mio. kr. Det faktiske 

energiforbrug på ejendommene viser, at der tilsyneladende ikke til fulde er opnået de økonomiske 

besparelser, som energirenoveringsprojektet har forudsat. Resultaterne analyseres for øjeblikket 

sammen med leverandørerne for at sikre en afklaring af, hvad dette skyldes.  

 

For at opnå den ønskede besparelse i 2014 i Allerød Service og som følge af udgifts- og ansættelses-

stoppet i 2014 er der sket en opbremsning af den indvendig og udvendige vedligeholdelse af de 

kommunale ejendomme. Derudover er vakante stillinger ikke genbesat. Mindre bygningsforbedrin-

ger planlagt over driften er ligeledes udskudt.  Som en konsekvens af dette forventes et mindrefor-

brug på 2 mio. kr. i Allerød Service.  

 

 

Ældre og Sundhed 

 

 

Samlet merudgift for Sundhed og Ældre udgør 9,6 mio. kr. I procent svarer dette til en afvigelse på 

3,6 pct. af budgettet. Der forventes afvigelser vedr. serviceudgifter, medfinansiering og ældreboliger. 

 

Serviceudgifter 

På hjemmehjælpsområdet forventes merudgifter på 4,7 mio.kr. De foregående 2 år har der været 15-

20 pct. årlig vækst i hjemmeplejeudgifterne. Den væsentligste årsag hertil er flere borgere med sær-

ligt store plejebehov. På den kommunale hjemmepleje skønnes et merforbrug. Dels ses en udgifts-

vækst indenfor hjemmesygeplejen, hvor der ved budgetlægning ikke kunne tages højde for det 

stærkt øgede vækstomfang. Og dels på hjemmeplejeområdet, hvor hjemmeplejen har svært ved at 

levere til aftalt timepris.  

 

Der forventes et merforbrug på hjælpemiddelområdet på 1,8 mio.kr. baseret på udgiftsudviklingen i 

2014. Det drejer sig primært om merudgifter til inkontinenshjælpemidler og genbrugshjælpemidler. 

Baggrunden er dels den demografiske udvikling, og dels en stor vækst i hjemmeboende med stort 

plejebehov. 

 

Plejecenter Engholm forventer merudgifter på 1,8 mio. kr., hvilket skyldes langtidsfravær, fratrædel-

ser og organisationsændringer. Dertil kommer, at plejecenterbeboernes tilstand stadig udvikler sig, 

Udgiftsramme
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 183,9 187,6 3,6

  Overførselsudgifter 0,0 0,0 0,0

  Udgifter til medfinansiering 79,9 85,2 5,3

  Ældreboliger 2,7 3,4 0,7

I alt 266,6 276,2 9,6
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så der er brug for mere pleje, omsorg og flere kompetencer, hvilket afspejler sig i forbruget. Dette 

gør sig særligt gældende for midlertidige pladser 

 

Skovvang Plejecenter forventer en mindreudgift på 2,2 mio.kr. grundet lavere belægning end budget-

teret.  

 

Plejecenter Lyngehus forventer en mindreudgift på 0,8 mio. kr., idet der er hjemtaget to borgere på 

voksenhandicapområdet fra andre kommuner, som bor på Lyngehus, men finansieres af Borgerser-

vice. 

 

Derudover forventes opnået besparelser 0,7 mio. kr. på ældreområdet som følge af rammebesparel-

sen i 2014.  

 

På forebyggelsesområdet forventes et mindreforbrug på 0,7 mio. kr. Heraf forventes 0,3 mio. kr. 

overført til 2015 til gennemførelse af 4-årigt forløb vedr. sundhedsseniormidler. Der forventes desu-

den mindreforbrug på området uhensigtsmæssige indlæggelser på 0,2 mio.kr. Endelig forventes min-

dreudgift 0,2 mio.kr. til forebyggelsespakke på Skoleområdet, da projektet udskydes pga. implemen-

tering af skolereform. 

 

Baseret på forbruget i 2014 forventes der mindreudgifter til SOSU-elever på 0,2 mio. kr., merudgifter 

til vederlagsfri fysioterapi på 0,2 mio. kr. samt mindreudgift på 0,2 mio. kr. til terminalpleje. 

 

Udgifter til medfinansiering  

De første 9 måneders afregning viser en udgiftsvækst på 7,6 pct. i forhold til samme periode i 2013. 

Under forudsætning af at dette udgiftsniveau fortsætter resten af året, vil der opstå en merudgift på 

5,3 mio. kr.i 2014. 

 

Ældreboliger 

Som følge af øget udgift til lejetab forventes en merudgift på 0,7 mio. kr.  

 

 

Økonomi og It 

 

 

Samlet mindreudgift for Økonomi og It udgør 5,0 mio. kr. I procent svarer dette til en afvigelse på 

17,2 pct. af budgettet. Der forventes afvigelser vedr. serviceudgifter og overførselsudgifter.  

 

Udgiftsramme
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 30,2 26,5 -3,7

  Overførselsudgifter 2,3 1,0 -1,3

  Ældreboliger -3,3 -3,3 0,0

I alt 29,1 24,1 -5,0
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Serviceudgifter 

Udbud og indkøb forventer i 2014 at realisere gevinster, som vil medføre mindreudgifter på service-

rammen for 2,7 mio. kr. udover de i forvejen budgetterede besparelser.  

 

Der forventes et mindreforbrug på 0,9 mio. kr. til konsulentydelser på udbudsområdet samt revision. 

Dette skyldes, at der i år ikke er afholdt konkurrenceudsættelse på it-området, at afsatte midler til 

bistand ved diverse andre udbud først vil blive afholdt i 2015, samt at der i 2014 ikke er afholdt tema-

revisioner. 

  

Grundet vakance og færre kursusaktiviteter forventes mindreforbrug vedr. personale på 0,8 mio. kr.  

 

Mellemkommunale opkrævninger vedr. andre kommuners borgere bosat i Allerød Kommune (så-

kaldte udenbys borgere) forventes at medføre merudgifter på i alt 0,8 mio. kr. Merudgiften fordeler 

sig som følger:  

• Merindtægter vedr. hjemmepleje på 1,7 mio. kr., som skyldes flere og mere krævende udenbys 

borgere med hjemmeplejebehov 

• Mindreindtægt på 3,4 mio. kr. på plejecentrene, som skyldes at flere udenbys borgere på Mimo-

sen er døde i 2014, og ikke er erstattet af nye udenbys borgere, samt at en del af de udenbys 

borgere, som var forventet at flytte ind på Skovvang den 1. september 2014, først flytter ind me-

dio november 2014 

• Merindtægt på 0,4 mio. kr. vedr. botilbud 

• Merindtægt på 0,2 mio. kr. vedr. hjælpemidler 

• Merindtægt på 0,1 mio. kr. vedr. hjemmevejledning 

• Merindtægt på 0,1 mio. kr. vedr. daghjem 

• Merindtægt på 0,1 mio. kr. vedr. afløsning og aflastning 

 

Som følge af faldende ydelsesstøtte til ungdomsboliger mv. på forventes et mindreforbrug på 0,1 

mio. kr. 

 

Overførselsudgifter 

Mellemkommunale opkrævninger vedr. førtidspensioner forventes at medføre en mindreudgift på 

1,3 mio. kr. Afvigelsen skyldes både, at færre Allerød borgere med førtidspensioner er bosat i andre 

kommuner, samt at flere udenbys borgere med førtidspensioner er bosat i Allerød Kommune. 

 

Baseret på regnskabsresultatet for 2013 forventes der merindtægter på tilbagebetalingspligtige kon-

tanthjælpsydelser på 0,2 mio. kr. 

 

Derudover forventes mindreindtægter vedr. beskæftigelsesindsatser vedr. udenbys borgere på 0,1 

mio. kr. 
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Tilbageholdenhed i serviceudgifter 

 

 

Byrådet vedtog i budgetforliget for 2014, at Direktionen i den løbende budgetopfølgning skulle sikre, 

at der ved afslutningen af regnskab 2014 var hentet 6 mio. kr. i serviceudgifter ved almindelig tilba-

geholdenhed. 

 

I forbindelse med det seneste forventede regnskab gav byrådet en tillægsbevilling, som reducerede 

serviceudgifterne med 18,0 mio. kr. Heraf skulle de 12 mio. kr. skabe rum for et merforbrug på visse 

forventede serviceudgifter og de 6 mio. kr. skulle skabe et mindreforbrug, som kunne udligne puljen 

vedr. tilbagehold. Reduktionen blev foretaget ved at budgetterne vedr. serviceudgifter generelt blev 

reduceret med 2 pct., og beløbet blev tilført kassen, således at puljen vedr. tilbageholdenhed forsat 

står i budgettet, og skal dækkes af et tilsvarende mindreforbrug i alle afdelinger og stabe samlet 

set.    

  

I dette forventede regnskab er der efter budgetreduktionen på 18 mio. kr. og ansættelses- og ud-

giftsstoppet et forventet mindreforbrug på servicerammen på 12,6 mio. kr., når de forventede for-

brug sammenlægges for alle afdelinger og stabe. De forskellige indsatser, har således skabt rum til at 

udligne puljen på de 6 mio. kr. i tilbageholdenhed.  

 

Når puljen vedr. tilbageholdenhed er udlignet, er der samlet set et forventet mindreforbrug på ser-

vicerammen på i alt 6,6 mio. kr. 

 

 

3.4 Renter mv. 

Der forventes netto set en renteudgift på 2,7 mio. kr. Det korrigerede budget angiver renteudgifter 

på netto 1,1 mio. kr. Der er således en forventet merudgift på renter på 1,6 mio.kr.  

 
Ændringen skyldes primært, at der forventes udbetalt 1,4 mio. kr. yderligere i renter i forbindelse 
med tilbagebetaling af ejendomsskatter som følge af vurderingsændringer. Ved seneste forventede 
regnskab blev der givet en tillægsbevilling på 2,4 mio. kr. vedr. renter i forbindelse med tilbagebeta-
ling af ejendomsskatter, men der kommer forsat mange nye færdigbehandlede klager fra Skat, som 
indebærer vurderingsændringer og tilbagebetalinger, som går mange år tilbage og dermed indehol-
der en stor rentekompensation. 
  
Derudover forventes et lavere udbytte på kommunens likvider placeret i obligationsinvesteringsfor-
eninger. Det mindre forventede udbytte udgør 0,2 mio. kr. Ved seneste forventede regnskab blev der 
givet en tillægsbevilling på en mindreindtægt på dette område på 0,4 mio. kr., men dette anses altså 
ikke som tilstrækkeligt. 
 

Udgiftstype
Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Korr. 

Budget

   Tilbageholdenhed i serviceudgifter -6,0 0,0 6,0

   I alt -6,0 0,0 6,0
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3.5 Resultat af ordinær drift  

Resultat af ordinær drift – skatteindtægter og tilskud fratrukket udgifter til udligning, driftsudgifter 

på det skattefinansierede område samt renter, viser et forventet overskud på 52,8 mio. kr. i 2014. 

Det er 3,8 mio. kr. mindre end det korrigerede budget. 

 

Dette resultat må anses som et tilfredsstillende niveau i forhold til det langsigtede mål i budgetforlig 

2016, hvo der fremadrettet skal være overskud på den løbende drift med henblik på plads til anlægs-

investeringer udgifter til finansiering samt opbygning den gennemsnitlige likviditet på 70 mio. kr. 

 

 

3.6 Skattefinansierede anlæg 

Byrådet vedtog i oktober 2013 en investeringsplan for 2014 med et budget på 78,0 mio. kr.  

 

Siden budgetvedtagelsen har byrådet givet tillægsbevillinger til anlæg på 68,7 mio. kr. i netto merud-

gifter, således at korrigeret budget pt. udgør 146,7 mio. kr. Tillægsbevillingerne vedrører primært 

overførsel af uforbrugte anlægsmidler på 58,8 mio. kr. De afgivne tillægsbevillinger er specificeret i 

bilag 1.  

 
Det forventede regnskab på anlæg viser en nettoudgift i 2014 på 109,9 mio. kr. I forhold til det korri-
gerede budget er det en mindreudgift på 36,8 mio. kr.  
 
Der forventes udgifter på kvalitetsfondsområdet på 43,8 mio. kr.  
 

Det forventede regnskab vedr. anlæg fremgår af bilag 3. De væsentligste afvigelser i forhold til korri-

geret budget gennemgås nedenfor for de enkelte udvalg.  

 

 

 

Børn- og Skoleudvalget – en mindreudgift på 10,8 mio. kr. vedr. anlæg 

 

• Der er en mindreudgift på 0,3 mio. kr. i forbindelse med indretning af arbejdspladser på skolerne. 
Projektet forventes færdiggjort primo 2015. 
 

• På opførelse af ny daginstitution i Ravnsholtområdet forventes mindreudgift på 10,5 mio. kr. 
Byggeplanlægning pågår, og der er byggestart i 2015.  

 
Afsluttede anlæg 
 
• Centralisering af Tandplejen er afsluttet med et mindreforbrug på 9 t.kr.  

 
 

Sundheds- og Velfærdsudvalget – en mindreudgift på 2,9 mio. kr. vedr. anlæg 
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• På etablering af servicearealer på Skovvang Plejecenter er udgiftsbudgettet brugt, men statens 
tilskud til servicearealer forventes først at komme i 2015. Dette giver en mindreindtægt på 2,4 
mio. kr. i 2014.  
 

• I sagen om branden på Solvænget forventes en mindreudgift på 0,2 mio. kr. Sagen afventer en 
retslig afgørelse om yderligere erstatning, hvilket først forventes at blive i 2015. Det overførte 
beløb i 2015 afsættes til evt. advokatsalær.  

 

• Vedr. ombygning af Genoptræningen er overført 1,0 mio. kr. fra 2013, og der er i 2014 et rådig-
hedsbeløb på 3,4 mio. kr. Der forventes pt. ikke anvendt noget budget i 2014, hvilket giver et 
samlet mindreforbrug på 4,4 mio. kr.  Der er søgt om godkendelse fra ministeriet til køb af gang 
på Engholm Plejecenter, og der er endnu ikke fastsat tidplan for projektet. 

 
• Der forventes en mindreudgift på 0,7 mio. kr. til indkøb af inventar til Plejecenter Skovvang. I ef-

teråret 2014 forventes indkøbt inventar til de sidste 20 boliger og på baggrund af de foreløbige 
priser forventes mindreforbruget at udgøre 0,7 mio. kr.  

 

 

Teknik- og Planudvalget – i alt en mindreudgift på 7,9 mio. kr. vedr. anlæg 

 
• Der forventes et mindreforbrug på anlægget af rundkørsel til Widex på 0,3 mio. kr. Erstatnings-

spørgsmålet om anvendelse af Widex-jord er endnu ikke afklaret.  
 

• På anlæg af nye stier langs Kirkeltevej forventes en mindreudgift på 0,3 mio. kr. Projektet kan 
ikke afsluttes, før en vandløbssag er afgjort.  
 

• Der forventes en mindreudgift på 1,1 mio. kr. til støjskærm ved Røglevej. Projektet er blevet væ-
sentligt billigere end oprindeligt skønnet bl.a. som følge af ingen uforudsete omkostninger på 
projektet samt en indtægt fra dagbøder. Anlægsregnskab forventes dog først anlagt i 2015. Det 
indstilles at bevillingen reduceres med 1,1 mio. kr.  

 
• På anlæg af rekreative stier forventes en mindreudgift på 0,7 mio. kr. Anlæg af nye stier, bl.a. sti 

rundt om Sjælsø, forventes anvendt i 2015.  
 
• Til Supercykelstien (Allerød-ruten) forventes anvendt 0,5 mio. kr. til projektering i 2014, hvilket 

giver et mindreforbrug på 0,6 mio. kr.  Stien anlægges i 2015. 
 
• Til renovering af vejbelysning (model 1) forventes et mindreforbrug på 1,2 mio. kr. af budgettet 

på 2,4 mio. kr. Renoveringen strækker sig over både 2014 og 2015.  
 
• På baggrund af forhandlinger mellem de involverede parter forventes anlægsudgifterne til gen-

opretning af p-plads ved Fritz Hansensvej på 0,6 mio. kr. først anvendt efter vinteren 2014/2015.  
 
• Der er afsat 1,1 mio. kr. til perrontunnel, som ikke skønnes brugt i 2014.  Kommunens udgifter 

hænger sammen med det øvrige DSB renoveringsprojekt, som næppe når at blive igangsat i 
2014.  
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• Der er et resterende rådighedsbeløb på 1,7 mio. kr. til revision af Handlingsplanen for Trafik og 
Miljø (projekterne) og midlerne forventes først anvendt fra 2015. Der er afsat yderligere budget 
på investeringsoversigten 2016-2018.  

 
• Der er afsat 0,2 mio. kr. til opprioritering af vej- og stirenovering. Budgettet forventes først an-

vendt i 2015.  
 

 

Afsluttede projekter 
 

• På cykelsti ved Sandholmgårdsvej har været et merforbrug i 2013. Cykelstien blev dyrere end 
forventet, da budgettet var lagt ud fra et skitseprojekt. Merudgifter skyldes bl.a. terrænforholde-
ne ud for krydset ved Center Sandholm. Samlet forventet merforbrug er 0,2 mio. kr. Anlægsregn-
skab er ved at blive aflagt. 
 

• Trafiksanering i området omkring Lynge Skole er afsluttet med et mindreforbrug på 30 t.kr. 
 
• Etablering af nye stier langs Frederiksborgvej er afsluttet og er blevet 0,5 mio. kr. dyrere end 

budgetteret. Arbejderne blev igangsat på baggrund af skitseprojektet og ikke på baggrund af de-
tailprojekt.  

 
• Anlæg vedr. prioritering af projekter med trafiksikkerhed er afsluttet og har givet et mindrefor-

brug på 0,6 mio. Mindreudgiften skyldes primært, at et af projekterne (helleanlæg ved Statene-
gården) udgik. 

 

 

Klima- og Miljøudvalget – en mindreudgift på 0,5 mio. kr. vedr. anlæg 

 

• På etablering af ny naturlegeplads i Ravnsholt skov forventes en mindreudgift på 0,5 mio. kr. Pro-
jektet har været sat i stå som følge af udgiftsstoppet, og er først efter budgettets vedtagelse vi-
dereført. Endvidere er der vedtaget en længere brugerproces end først antaget. Budgettet for-
ventes derfor først anvendt i 2015.  

 

 

Kultur- og Idrætsudvalget – i alt en mindreudgift på 8,9 mio. kr. vedr. anlæg 

 

• I Klubhus Møllemosen foregår pt. afhjælpning af diverse mangler, herunder gulv. Da entreprenør 
er gået konkurs betaler kommunen forlods for afhjælpningen, hvilket giver en forventet merud-
gift på 0,5 mio. kr. i 2014. Der er truffet aftale med garantistiller, og kommunen forventer at få 
merudgiften refunderet i 2015.  
 

• På anlæg af ny Allerød Musikskole forventes et mindreforbrug i 2014 på 3,2 mio. kr. ud af bud-
gettet på 15,6 mio. kr. Byggeriet forventes afsluttet i foråret 2015. Udover kommunens bevilgede 
budget er projektet tilført 1,4 mio. kr. fra en ekstern fond.  Beløbet er disponeret på projektet. 

 
• Der forventes et mindreforbrug på 1,2 mio. kr. på bibliotek/forenings- og aktivitetshus. Byggeriet 

forventes afsluttet i februar 2015. Fund af PCP, asbest mv. har forlænget byggeperioden. 
 



23 

 

• På projektet vedr. udvidelse af faciliteterne ved Blovstrødhallen forventes et mindreforbrug på 
3,0 mio. kr. i 2014, da projektet, der kører efter planen, forventes afsluttet primo 2015.  

 
• Projekteringsbevillingen vedr. til- og ombygning af Mungo Park på 1,0 mio. kr. anvendes ikke, da 

projektet er udsat til 2018 som følge af budgetforliget 2015-2018. Det foreslås derfor, at bevillin-
gen tilgår kassen og sættes på investeringsoversigten ved næste års budgetlægning i forhold til 
hvornår arbejdet planlægges påbegyndt.  

 
• Der forventes et mindreforbrug på 0,6 mio. kr. på inventar til aktivitetshus. Dele af inventarind-

købet er udskudt til primo 2015 som følge af, at færdiggørelsen af byggeriet også sker i 2015.  
  
• Der er et mindreforbrug på 0,45 mio. kr. til lysløjpe. Kultur- og Idrætsudvalget har i november 

indstillet til Økonomiudvalg og byråd, at bevillingen tilbageføres til kassen.  
 
 

Økonomiudvalget – i alt en netto merudgift på 5,8 mio. kr. vedr. anlæg 

 

• Der forventes et mindreforbrug på 3,9 mio. kr. til It-infrastruktur. Det skyldes at modernisering af 

infrastrukturen og plejecentrene færdiggøres tidligst i 2015. 

 

• På Digitaliseringsstrategi forventes en mindreudgift på 0,4 mio. kr., da handleplanen strækker sig 

ind i 2015. 

 

• Vedr. 1. fase af bymidteudvikling forventes en mindreudgift på 0,4 mio. kr. Der er fortsat udvik-

ling af bymidten i 2015.  

 

• Sagen vedr. mageskifte af arealer i Møllemoseparken forventes køb af areal først gennemført 

primo 2015, hvilket giver en mindreudgift på 0,1 mio. kr.  

 

• Der forventes en mindreudgift på 1,0 mio. kr. til digitaliseringsstrategi, hvor det resterende rå-

dighedsbeløb på 1,0 mio. kr. søges overført til 2015 til færdiggørelse af digitaliseringsprojekterne.  

 

 

3.7 Resultat af det skattefinansierede område 

Resultatet af det skattefinansierede område forventes i 2014 at blive et underskud på 57,2 mio. kr., 

hvilket er 32,9 mio. kr. mindre i underskud end det korrigerede budget.  

 

 

3.8 Det brugerfinansierede område – drift  

Brugerfinansierede driftsudgifter indeholder driftsudgifter og -indtægter vedrørende de brugerfinan-
sierede områder varmeforsyning og renovation/affaldshåndtering.  
 
På området for affaldshåndtering forventes netto merudgifter på 0,9 mio. kr. Ny beregningsmodel 
for administrationsudgifterne til rådhuset har medført, at der har været opkrævet 0,3 mio. kr. for lidt 
i brugerbetalinger.  Derudover er der anvendt en ny takstberegningsmodel for dagrenovation, som i 
alt har medført at de samlede indtægter bliver 0,3 mio. kr. mindre i 2014. Der er desuden fremkom-
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met en række nye udgifter, bl.a. 0,2 mio. kr. til digitalisering af affaldsområdet (bølge 3). Udgifterne 
reguleres i taksterne for de kommende år. 
 

 

3.9 Det brugerfinansierede område - anlæg 

Der er ikke budgetteret med anlæg på de brugerfinansierede områder varmeforsyning og renovation, 
og der forventes heller ikke udgifter hertil i det forventede regnskab. 
 

 

3.10 Resultat af det brugerfinansierede område 

Resultatet af det brugerfinansierede område er i det forventede regnskab samlet set et underskud på 

0,4 mio. kr.   

 

Det består af på varmeforsyningsområdet er der et overskud på 0,2 mio. kr. og på renovationsområ-

det er der et underskud på 0,6 mio. kr.. 

 

Det brugerfinansierede område skal hvile i sig selv over en årrække. Ultimo regnskab 2013 havde 

varmeforsyningsområdet en gæld til Allerød Kommune på 0,8 mio. kr., som forventes nedbragt til 0,6 

mio. kr. ultimo 2014. Renovationsområdet havde ultimo regnskab 2013 et tilgodehavende hos kom-

munen på 0,8 mio. kr., som forventes nedbragt til 0,2 mio. kr. ultimo 2014. 

 

 

3.11 Resultat i alt 

Resultatet før finansforskydninger, lån og afdrag udgør et underskud på 57,6 mio. kr., hvilket er 32,0 

mio. kr. mindre i underskud end det korrigerede budget.  

 

 

3.12 Øvrige finansforskydninger 

På øvrige finansforskydninger forventes 34,9 mio. kr. i finansindtægter. Det er 2,9 mio. kr. mere end 

forventet.  

Der forventes en mindreudgift på 1,5 mio. kr. til indskud i Landsbyggefonden til familieboliger på 

Gladgårdsvænge. Grundkapitalindskuddet opkræves først i 2015.  

 

Samtidig forventes en mindreudgift på 0,4 mio. kr. til Landsbyggefonden vedr. særlig driftsstøtte til 

renoveringsprojekt i Ørnevang og Uglevang boligforening. Driftsstøtten opkræves først i 2015.  

 

Der forventes endvidere en mindreudgift på 1 mio. kr. vedr. pensionisters lån i kommunen til beta-

ling af ejendomsskatter. Den store stigning på 4,4 mio. kr., der var skønnet i det sidste forventede 

regnskab er nedjusteret som følge af, at kommunen forventer at pensionisterne optager 0,9 mio. kr. 

mindre i lån og får tilskrevet 0,1 mio. kr. mindre i renter.  
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3.13 Afdrag på lån 

Det forventede regnskab udgør 15,2 mio. kr. svarende til det korrigerede budget.  

 

 

3.14 Låneoptagelse 

I 2014 forventes en låneoptagelse på 11,6 mio. kr.  

 

Der forventes optaget 6,9 mio. kr. i lån til finansiering af de resterende udgifter til energioptime-

ringsprojektet og 3,5 mio. kr. til finansiering af pensionisternes lån til ejendomsskatter. Derudover 

kan det igangværende anlægsprojekt vedr. renovering af vejbelysning lånefinansieres idet projektet 

er energibesparende. Projektet har et budget på 2,4 mio. kr., hvoraf 1,2 mio. kr. forventes afholdt i 

2014 og dermed kan lånefinansieres i 2014. 

 

I de første seks måneder af 2014 er der afholdt 4,1 mio. kr. i udgifter vedr. energioptimeringsprojek-

tet. Der er derfor optaget et tilsvarende lån på 4,1 mio. kr. i juni måned til finansiering af disse udgif-

ter. 

 

Ultimo december 2014 forventes den resterende lånoptagelse på 2,8 mio. kr. vedr. energioptime-

ringsprojektet optaget, ligesom de 3,5 mio. kr. vedr. pensionisternes lån til ejendomsskatter, og de 

1,2 mio. kr. vedr. vejbelysningsprojektet forventes optaget ultimo december, hvilket giver en låneop-

tagelse ultimo december på i alt 7,5 mio. kr. Der har ikke tidligere været budgetteret med låneopta-

gelse vedr. vejbelysning. 

 

 

3.15 Ændring likvide midler 

Ifølge det forventede regnskab vil der i 2014 være et totalt træk på kommunens kassebeholdning på 

26,3 mio. kr.  

 

Det korrigerede budget angiver et forbrug på 61,6 mio. kr. Det forventede regnskab viser altså et 

træk på kassebeholdningen, der er 35,2 mio. kr. mindre end det korrigerede budget.   

 

Som det fremgår ovenfor, skyldes dette mindre træk på kassebeholdningen primært et mindrefor-

brug på anlæg på 36,8 mio. kr. Derudover er de øvrige væsentligste afvigelser en merudgift til skatter 

på 4,0 mio. kr. en mindreudgift på finansforskydninger på 2,9 mio. kr. Afvigelserne på hele den skat-

tefinansierede drift udgør kun en mindreudgift på 1,8 mio. kr.   

 

Kommunen havde ultimo regnskab 2013 en positiv likviditet/kassebeholdning på 18,7 mio. kr.  

Som følge af det forventede regnskab forventes en negativ likviditet på 7,6 mio. kr. ultimo 2014.  
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4. Tillægsbevillinger i forventet regnskab af 30. september 2014 

Der ansøges i forbindelse med de forventede regnskaber om tillægsbevillinger i forbindelse med æn-

drede forventninger til: skatter, tilskud, udligning, renter, øvrige finansforskydninger, afdrag og op-

tagne lån. Dog ansøges der kun om tillægsbevilling, såfremt de forventede udgifter/indtægter vurde-

res at være relativt sikre. 

 

Der ansøges alene om tillægsbevillinger i forbindelse med driften, hvis der i det forventede regnskab 

forventes driftsudgifter, som slet ikke er bevilliget, eller hvis der er bevilligede budgetter, som skal 

omplaceres mellem drift og anlæg. 

 

Der ansøges om tillægsbevillinger til anlæg, såfremt der sker en omplacering af bevilligede budgetter 

mellem drift og anlæg eller der kan konstateres store mer- eller mindreudgifter på anlægsprojekter.  

 

I forbindelse med dette forventede regnskab ansøges der således om tillægsbevillinger på 2,2 mio. 

kr. i nettomerudgifter, som fordeler sig som følger: 

 

 
Skatter 4.027.800 
Renter 1.577.862 
Anlæg -2.137.717 
Øvrige finansforskydninger -1.000.000 
Låneoptagelse -300.000 
I alt 2.167.945 

 
 
Skatter 

Der søges en tillægsbevilling på 5,0 mio. kr. i mindreindtægter fra grundskyld og dækningsafgifter, 

som følge af tilbagebetalinger. Endvidere søges tillægsbevilling på 1,0 mio. kr. i merindtægt fra for-

skerskat. Samlet set en tillægsbevilling på 4,0 mio. kr. 

 

Renter 

Der søges en tillægsbevilling på 1,6 mio. kr. vedr. forventede merudgifter til renter. 

 

Anlæg 

Der søges om, at bevillingen på 1,0 mio. kr. til om- og tilbygning af Mungo Park lægges tilbage i kas-

sen. Det skyldes, at de øvrige bevillinger til projektet er udsat til 2018.  

 

Da der er en stor mindreudgift på 1,1 mio. kr. til støjvold ved Røglevej søges om en tillægsbevilling på 

1,1 mio. kr. i mindreudgift.  

 

Øvrige finansforskydninger 

Der søges om en tillægsbevilling på 1,0 mio. kr. i mindreudgift vedr. pensionisters lån til betaling af 

ejendomsskatter. 
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Låneoptagelse 

Der ansøges om tillægsbevilling på 0,3 mio. kr. i merindtægt til låneoptagelse. Heraf vedrører indtæg-

ten på 1,2 mio. kr. et yderligere lån vedr. energibesparende foranstaltninger og en mindreindtægt på 

0,9 mio. kr. vedrører mindre låneoptagelse i forbindelse med finansiering af pensionisters lån til beta-

ling af ejendomsskatter. 
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Bilag 1 Afgivne tillægsbevillinger i 2014 pr. 30. september 2014 

 

Skatter 7.324.072 

BY 28. august pkt. 3: Forventet regnskab pr. 30. juni 7.324.072 

    

Tilskud og udligning 597.500 

BY 20. maj pkt. 6: Forventet regnskab pr. 31/3  -168.000 

BY 28. august pkt. 3: Forventet regnskab pr. 30. juni 765.500 

    

Drift -3.467.586 

BY 19. dec. 2013 pkt. 8:  forhøjelse af vejbidrag 2.628.665 

BY 19. dec. 2013 pkt. 22: istandsættelse af Gl. Nøglegårdsvej -35.000 

BY 27. marts 2014 pkt. 10: udvidelse af antal akutboliger - afledt drift 49.100 

BY 27. marts 2014 pkt. 24: takst for SFO og klub fra 1. august 2014 -700.000 

BY 27. marts 2014 pkt. 25: køb af Amtsvej 10 - afledt drift -106.000 

BY 20. maj 2014 pkt. 4: Overførsel af uforbrugte driftsbevillinger 17.695.649 

BY 20. maj pkt. 6: Forventet regnskab pr. 31/3. Ekstern bistand til ana-
lyser 1 mio. kr. flytter fra anlæg til drift 1.000.000 

BY 28. august pkt. 3: Forventet regnskab 30. juni. It-anskaffelser flyttet 
til anlæg  -6.000.000 

BY 28. august pkt. 4: 2 pct. rammebesparelse på serviceudgifter -18.000.000 

    

Anlæg 68.666.993 

BY 23. januar pkt. 8: Aktivitets/foreningshus og bibliotek.  
Yderligere bevilling mod at resterende rådighedsbeløb  
fra 2013 ikke overføres.  3.900.000 

BY 27. marts pkt. 25: køb af Amtsvej 10 2.915.000 

BY 20. maj pkt. 6. Forventet regnskab pr. 31/3. Ekstern bistand til ana-
lyser 1 mio. kr. flytter fra anlæg til drift -1.000.000 

BY 20. maj pkt. 5: Overførsel af anlægsbevillinger 58.796.483 

BY 28. august pkt. 3: Forventet regnskab 30. juni. 6 mio. kr. it-
anskaffelser flyttet fra drift til anlæg og anlægsbevilling til Genopbyg-
ning af Solvænget reduceres med 1,17 mio. kr.  4.830.000 

BY 28. august pkt. 12: Udbud af areal ved Allerød Stationsforplads 90.000 

BY 28. august pkt. 19: Anlæg vedr. krydset Kollerødvej/Frederiksborgvej 
tilbageføres til kassen -914.490 

BY 9. oktober pkt. 10: Miljøundersøgelser forud for udbud af areal 
Gladgårdsvænge 50.000 

    

Renter 3.708.738 

BY 20. maj pkt. 6: forventet regnskab pr. 31. marts  823.738 

BY 28. august pkt. 3: Forventet regnskab 30. juni 2.885.000 
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Øvrige finansforskydninger -34.026.260 

BY 20. maj pkt. 6: Forventet regnskab pr. 31. marts. Låneoptagelse fra 
2013 er opdaget i kalenderår 2014 m.v. -40.284.160 

BY 20. maj pkt. 5: Overførsel af indskud i Landsbyggefonden 357.900 

By 28. august pkt. 3: Forventet regnskab 30/6 4.400.000 

BY 28. august pkt. 17: Indskud i Landsbyggefonden vedr. familieboliger 
Gladgårdsvænge 1.500.000 

    

Afdrag på lån 152.000 

BY 20. maj pkt. 6: Forventet regnskab pr. 31. marts 152.000 

    

Optagne lån -6.206.029 

BY 27. februar pkt. 5: Mindreindtægt til låneoptagelse i 2014,  
da lånet optages i 2013. 5.067.000 

BY 20. maj pkt. 6: Forventet regnskab pr. 31. marts -2.500.000 

BY 20 maj pkt. 5: Overførsel af uforbrugte anlægsbevillinger, hvor ener-
gioptimering finansieres ved låneoptagelse -6.873.029 

BY 28. august pkt. 3: Forventet regnskab 30/6 -1.900.000 

    

I alt: 36.749.428 
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Bilag 2 Specifikation af driftsafvigelser på udgiftstyper og afdelinger  

pr. 30. september 2014  

 

 

 

  

Udgiftstype
Opr. budget 

2014

Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab 30. 

september 

2014 

Afv. Opr. 

budget

Afv. Korr. 

Budget

  Serviceudgifter 1.031,6 1.028,3 1.025,0 -6,6 -3,3

   Sekretariatet 29,6 31,7 30,4 0,8 -1,3

   Økonomi og It 27,1 30,2 26,5 -0,6 -3,7

   Personale 35,7 36,4 32,2 -3,5 -4,2

   Plan og Byg 21,6 21,8 22,0 0,4 0,2

   Teknik og Drift 107,1 109,6 106,9 -0,1 -2,7

   Natur og Miljø 13,9 14,6 14,4 0,4 -0,2

   Borgerservice 139,9 138,5 137,4 -2,5 -1,1

   Ældre og Sundhed 185,8 183,9 187,6 1,7 3,6

   Dagtilbud 125,0 122,1 120,4 -4,6 -1,7

   Skole og Kultur 298,8 293,1 296,4 -2,4 3,3

   Familier 53,1 52,5 50,9 -2,2 -1,6

   Tilbageholdenhed i serviceudgifter -6,0 -6,0 0,0 6,0 6,0

  Overførselsudgifter 141,8 141,7 140,7 -1,2 -1,1

   Borgerservice 135,2 135,0 136,4 1,2 1,4

   Familier 4,4 4,4 3,3 -1,1 -1,1

  Udgifter til forsikrede ledige 31,7 31,7 29,0 -2,7 -2,7

   Borgerservice 31,7 31,7 29,0 -2,7 -2,7

  Udgifter til medfinansiering 79,9 79,9 85,2 5,3 5,3

   Ældre og Sundhed 79,9 79,9 85,2 5,3 5,3

  Ældreboliger -0,6 -0,6 0,1 0,7 0,7

   Økonomi og It -3,3 -3,3 -3,3 0,0 0,0

   Ældre og Sundhed 2,7 2,7 3,4 0,7 0,7

  Refusioner vedr. særligt dyre enkeltsager -5,5 -5,5 -6,3 -0,7 -0,7

   Borgerservice -4,3 -4,3 -4,8 -0,5 -0,5

   Familier -1,3 -1,3 -1,5 -0,2 -0,2

   I alt 1.278,9 1.275,5 1.273,7 -5,2 -1,8
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Bilag 3 Specifikation af driftsafvigelser på politiske udvalg og udgiftstyper pr. 30. 

september 2014  

 

 

 

 

  

Politisk udvalg
Opr. budget 

2014

Korr. Budget 

2014

Forventet 

regnskab pr. 

30. 

september 

2014

Afv. Opr. 

budget

Afv. Korr. 

Budget

Børn- og Skoleudvalget 433,3 425,0 423,2 -10,1 -1,8

  Serviceudgifter 430,1 421,9 421,3 -8,8 -0,5

  Overførselsudgifter 4,4 4,4 3,3 -1,1 -1,1

  Refusioner vedr. særligt dyre enkeltsager -1,3 -1,3 -1,5 -0,2 -0,2

Sundheds- og Velfærdsudvalget 406,8 403,5 406,5 -0,3 3,0

  Serviceudgifter 270,1 266,8 270,0 -0,1 3,1

  Overførselsudgifter 61,6 61,6 56,0 -5,6 -5,6

  Udgifter til medfinansiering 79,9 79,9 85,2 5,3 5,3

  Ældreboliger -0,6 -0,6 0,1 0,7 0,7

  Refusioner vedr. særligt dyre enkeltsager -4,3 -4,3 -4,8 -0,5 -0,5

Teknik- og Planudvalget 52,0 55,5 51,9 -0,1 -3,6

  Serviceudgifter 52,0 55,5 51,9 -0,1 -3,6

Klima- og Miljøudvalget 7,2 7,6 7,4 0,2 -0,2

  Serviceudgifter 7,2 7,6 7,4 0,2 -0,2

Kultur- og Idrætsudvalget 28,7 28,3 27,7 -1,0 -0,6

  Serviceudgifter 28,7 28,3 27,7 -1,0 -0,6

Erhvervs- og Beskæftigelsesudvalget 111,4 111,0 114,1 2,7 3,1

  Serviceudgifter 3,9 3,7 3,8 -0,2 0,1

  Overførselsudgifter 75,8 75,7 81,3 5,6 5,7

  Udgifter til forsikrede ledige 31,7 31,7 29,0 -2,7 -2,7

Økonomiudvalget 239,7 244,5 242,9 3,2 -1,6

  Serviceudgifter 239,6 244,5 242,9 3,2 -1,6

1.278,9 1.275,5 1.273,7 -5,2 -1,8
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Bilag 4 Forventet regnskab vedr. anlæg pr. 30. september 2014 

Anlægsprojekter 

(hele kr., -= mindreudgift/indtægt) 

Opr.  

budget  

2014 

Tillægs-

bev./overfør-

selsbeløb 

Korr.budget 

2014  

Forventet 

regnskab pr. 

30. sept. 

2014 

Afvigelse ift. 

Korr. budget 

Forventet 

overførsel til 

2015 

Det skattefinansierede område             

  Børn- og Skoleudvalget 11.000.000 9.601.985 20.601.985 9.792.650 -10.809.335 10.800.000 

   Ny daginstitutioner ved Ravnsholtskolen  0 614.240 614.240 614.240 0 0 

   Indretning af arbejdspladser på skolerne  3.000.000 2.000.000 5.000.000 4.700.000 -300.000 300.000 

   AFSLUTTET Centralisering af tandplejen 0 4.487.745 4.487.745 4.478.410 -9.335 0 

   RÅDIGHEDSBELØB Ny daginstitution i Ravnsholtområdet 0 5.000.000 5.000.000 0 -5.000.000 5.000.000 
   RÅDIGHEDSBELØB Ny daginstititution i Ravnsholt på 
1.500  m2, inkl. Skovsneppen og vuggestueafdelingens are-
aler 6.000.000 -500.000 5.500.000 0 -5.500.000 5.500.000 

   RÅDIGHEDSBELØB Pilotprojekt ved Ravnsholtskolen og 
   øvrige skoler, fællesarealer og fælles udearealer 2.000.000 -2.000.000 0 0 0 0 

              

  Sundheds- og velfærdsudvalget 5.559.000 9.449.493 15.008.493 12.103.039 -2.905.454 2.905.454 

   Skovvang Plejecenter  0 -1.299.476 -1.299.476 1.100.524 2.400.000 -2.400.000 

   Branden på Solvænget 0 -651.522 -651.522 -832.976 -181.454 181.454 

   Ombygning Genoptræning 0 1.000.000 1.000.000 0 -1.000.000 1.000.000 

   Inventar på Plejecenter Skovvang 0 2.943.491 2.943.491 2.235.491 -708.000 708.000 

   Køb af areal på AOC Engholm til Genoptræning 0 9.600.000 9.600.000 9.600.000 0 0 

   RÅDIGHEDSBELØB Flytning af Genoptræning til Engholm 5.559.000 -2.143.000 3.416.000 0 -3.416.000 3.416.000 



 

 

33
 

Anlægsprojekter 

(hele kr., -= mindreudgift/indtægt) 

Opr.  

budget  

2014 

Tillægs-

bev./overfør-

selsbeløb 

Korr.budget 

2014  

Forventet 

regnskab pr. 

30. sept. 

2014 

Afvigelse ift. 

Korr. budget 

Forventet 

overførsel til 

2015 

              

  Teknik- og Planudvalget 7.420.000 3.018.125 10.438.125 2.557.263 -7.880.862 6.705.467 

   Rundkørsel til Widex 0 440.276 440.276 150.000 -290.276 290.276 

   Kirkeltevej, projektering og anlæg af nye stier  0 321.510 321.510 0 -321.510 321.510 

   Støjvold ved Røglevej  0 1.737.717 1.737.717 600.000 -1.137.717 0 

   Cykelsti ved Sandholmgårdsvej  0 -666.299 -666.299 -504.433 161.866 0 

   Rekreative stier i Lynge Grusgrav 0 833.806 833.806 153.125 -680.681 680.681 

   Færdiggørelse af MD Madsensvej  0 250.512 250.512 250.512 0 0 

   Supercykelsti - Allerødruten 1.100.000 0 1.100.000 500.000 -600.000 600.000 

   Renovering af vejbelysning - model 1 2.400.000 0 2.400.000 1.200.000 -1.200.000 1.200.000 

   Stier og forskønnelse af Hillerødvej i Lynge 0 100.000 100.000 100.000 0 0 

   Genopretning p-plads Fritz Hansensvej 633.000 0 633.000 0 -633.000 633.000 

   Perrontunnel 1.100.000 0 1.100.000 0 -1.100.000 1.100.000 

   AFSLUTTET Trafiksanering i området omkring Lynge skole  0 129.400 129.400 98.834 -30.566 0 

   AFSLUTTET Etablering af nye stier langs Frederiksborgvej 0 -460.237 -460.237 9.225 469.462 0 

   AFSLUTTET Prioritering af projekter med trafiksikkerhed  0 638.440 638.440 0 -638.440 0 

   RÅDIGHEDSBELØB Opprioritering af Vej- og stirenovering 180.000 0 180.000 0 -180.000 180.000 
   RÅDIGHEDSBELØB Revision af Handlingplanen for Trafik 
og  
  Miljø - inkl. Hillerødvej (projekterne) 1.800.000 -100.000 1.700.000 0 -1.700.000 1.700.000 

   RÅDIGHEDSBELØB Anlægsprojekter for stier 207.000 -207.000 0 0 0 0 
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Anlægsprojekter 

(hele kr., -= mindreudgift/indtægt) 

Opr.  

budget  

2014 

Tillægs-

bev./overfør-

selsbeløb 

Korr.budget 

2014  

Forventet 

regnskab pr. 

30. sept. 

2014 

Afvigelse ift. 

Korr. budget 

Forventet 

overførsel til 

2015 

              

  Klima og Miljøudvalget 500.000 0 500.000 0 -500.000 500.000 

  Naturlegepladser 500.000 0 500.000 0 -500.000 500.000 

              

  Kultur og Idrætsudvalget 32.504.000 22.531.610 55.035.610 46.149.894 -8.885.716 7.431.280 

   Etablering af klubhus Møllemosen, herunder klargøring af  
   grund 0 1.210.785 1.210.785 1.740.969 530.184 -530.000 

   Allerød Musikskole 9.863.000 5.719.866 15.582.866 12.414.411 -3.168.455 3.168.455 

   Renovering af bassin i Blovstrød Svømmehal 0 2.395.691 2.395.691 2.391.071 -4.620 0 

   Allerød Bibliotek, forenings., og  
   aktivitetshus 14.235.000 9.691.275 23.926.275 22.703.443 -1.222.832 1.222.832 

   Udvidelse af faciliteterne ved Blovstrødhallen 6.406.000 3.063.993 9.469.993 6.500.000 -2.969.993 2.969.993 

   Til- og ombygning af Mungo Park 1.000.000 0 1.000.000 0 -1.000.000 0 

   Inventar til aktivitetshus 1.000.000 0 1.000.000 400.000 -600.000 600.000 

   RÅDIGHEDSBELØB Lysløjpe  0 450.000 450.000 0 -450.000 0 

              

  Økonomiudvalget 21.017.000 24.065.780 45.082.780 39.294.620 -5.788.160 5.788.160 

   Reetablering af areal og beplantning ved Møllemosevej 0 38.645 38.645 0 -38.645 38.645 

   Energioptimeringsprojekt 0 6.873.029 6.873.029 6.873.029 0 0 

   Udviklingsstrategi for Lillerød Bymidte 0 351.665 351.665 351.665 0 0 

   Byggesagsarkiv 0 604.811 604.811 604.811 0 0 
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Anlægsprojekter 

(hele kr., -= mindreudgift/indtægt) 

Opr.  

budget  

2014 

Tillægs-

bev./overfør-

selsbeløb 

Korr.budget 

2014  

Forventet 

regnskab pr. 

30. sept. 

2014 

Afvigelse ift. 

Korr. budget 

Forventet 

overførsel til 

2015 

   BAS-projekt  0 8.750.000 8.750.000 8.750.000 0 0 

   It-infrastruktur 0 6.090.000 6.090.000 2.208.000 -3.882.000 3.882.000 

   Digitaliseringssstrategi 2014   574.109 574.109 200.000 -374.109 374.109 

   1. fase af bymidteudvikling 0 479.101 479.101 102.445 -376.656 376.656 

   Evt. mageskifte af arealer i Møllemoseparken 0 99.750 99.750 0 -99.750 99.750 

   Akutboliger Gladgårdsvænge 0 438.000 438.000 438.000 0 0 

   Bygningsrenovering 2014 19.000.000 -2.288.330 16.711.670 16.711.670 0 0 

   Køb af Amtsvej 10 0 2.915.000 2.915.000 2.915.000 0 0 

   Udbud af areal ved Allerød Stationsforplads 0 90.000 90.000 90.000 0 0 

   Miljøundersøgelser forud for udbud af areal til alm. boli-
ger Gladgårdsvænge 0 50.000 50.000 50.000 0 0 

  RÅDIGHEDSBELØB Digitaliseringsstrategi 1.017.000 0 1.017.000 0 -1.017.000 1.017.000 

 RÅDIGHEDSBELØB Ekstern bistand til analyser, jf  
  budgetforliget (flyttet til drift) 1.000.000 -1.000.000 0 0 0 0 

              

Anlæg - skattefinansieret område i alt 78.000.000 68.666.993 146.666.993 109.897.466 -36.769.527 34.130.361 
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1. Konklusion og risici om det forventede regnskab 

Dette notat er et sammendrag af det forventede regnskab pr. 30. september 2014, som giver en 

kortfattet opsummering af hovedkonklusioner på det forventede regnskab. Det forventede regnskab 

fremgår detaljeret i notatet ”Forventet regnskab 2014 pr. 30. september 2014”. 

 

Der forventes et likviditetsmæssigt underskud i 2014 på 26,3 mio. kr. Likviditetstrækket ligger meget 

tæt på det oprindelige budget med en merudgift på 1,5 mio. kr., og en mindreudgift på 35,2 mio. kr. i 

forhold til det korrigerede budget. I forhold til det sidste forventede regnskab pr. 30. juni 2014 er det 

en forbedring af det likviditetsmæssige underskud på 19,8 mio. kr. 

 

Det forventede regnskab viser, at udgifts- og ansættelsesstoppet samt den vedtagne rammebespa-

relse på 18 mio. kr. har haft den ønskede effekt på kommunen serviceudgifter. Den samlede tilbage-

melding fra kommunens afdelinger og stabe er, at der forventes mindreudgifter vedr. serviceudgif-

terne, som samlet set overstiger rammebesparelsen i 2014 på 18 mio. kr. De forventede serviceudgif-

ter er således 3,3 mio. kr. lavere end det korrigerede budget og 6,6 mio. kr. lavere end kommunens 

serviceramme.  

 

På de øvrige udgiftsrammer på driften forventes alene merudgifter på medfinansieringsområdet.  

 

På skatteområdet ses fortsat merudgifter til tilbagebetalinger af grundskyld og dækningsafgifter.  

 

Til gengæld er der mindreudgifter til anlæg, som dog delvist skyldes tidsforskydninger til 2015.  

 

Endelig er der mindreudgifter til finansforskydninger, som dog også delvist skyldes tidsforskydninger i 

forbindelse med indskud i Landsbyggefonden.  

 

Økonomi og It vurderer sammenfattende, at de væsentligste usikkerhedsfaktorer i det forventede 

regnskab udgør følgende:  

 

• Det er fortsat usikkert, hvor store tilbagebetalingerne på grundskyld og dækningsafgifter bliver 

for 2014. Ligeledes er der usikkerhed om, hvor store de dertil hørende renteudgifter bliver. Der 

er i budget 2015 indarbejdet merudgifter til yderligere tilbagebetalinger, men det er ligeledes 

usikkert om beløbet er tilstrækkeligt.  

• Der er relativ stor usikkerhed om årets resterende udgifter til den aktivitetsbestemte medfinan-

siering på sundhedsområdet. Budget 2015 er baseret på forbruget i 2014, som er væsentligt hø-

jere end i 2013, der eksisterer dog en usikkerhed om udgiftens størrelse i 2015.  

• Som følge af en stigning i antallet af flygtninge fra særligt Syrien er det usikkert, hvor mange 

merudgifter kommunen får hertil i 2014 og fremover. Det kan give merudgifter til anlæg såvel 

som merudgifter på familieområdet, skoleområdet som borgerserviceområdet.  

• Som følge af ændringer i ministeriets regler afsluttes 2014-regnskabsårets supplementsperiode 

(bogføring i januar/februar 2015 regnskab 2014) ca. 3 uger tidligere end forudgående år. Det er 

usikkert om der i det forventede regnskab er taget tilstrækkelig højde for, at der kan være udgif-

ter, som normalt ville være bogført i regnskabsåret, men som med den forkortede supplements-

perioden først vil blive bogført i regnskab 2015. Der vil her alene være tale om en tidsforskydning 

imellem årene, og usikkerheden knyttes derfor alene til regnskab 2014. 




